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مدیرکل محیط زیست در کارگاه تخصصی مدیریت پسماندهای صنعتی ویژه مدیران صنایع استان:

صنایع صنایع مدیریتمدیریت  پسماندپسماند  را جدی بگیرند  را جدی بگیرند
سالانه یک میلیون و سالانه یک میلیون و ۳۰۰۳۰۰هزار تن پسماند صنعتی  و روزانه هزار تن پسماند صنعتی  و روزانه ۴۰۰۴۰۰تن پسماند ویژه در استان تولید می شود تن پسماند ویژه در استان تولید می شود 
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در حضور وزیر تعاون ، کار، و رفاه اجتماعی؛

فولاد هرمزگانفولاد هرمزگان به عنوان کارفرمای نمونه ملی انتخاب شد
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سرمقاله

گزارش

 علی
زارعی 

گزارش اختصاصی // اولین کارگاه تخصصی مدیریت پسماندهای 
صنعتی ویژه مدیران صنایع اســتان هرمزگان به همت شرکت 
سپنتامهام ایرانیان در شرکت نفت ستاره خلیج فارس برگزار شد.

  مدیرعامل شــرکت نفت ستاره خليج فارس در این کارگاه آموزشی 
گفت: پالایشگاه نفت خليج فارس که ۴۰درصد بنزین کشور را تامين 
می کند، اما ۴تا۵درصدتوليداتش می تواند اثرات زیست محيطی داشته 
باشد که تلاش می کنيم که اثرات زیست محيطی به کمترین حدممکن 
برســد.عليرضاجعفرپور افزود : استحصال گاز ال پی جی را داریم که 
قبــلا این گاز به هدر می رفت که در حــال حاضر روزانه ۵۰۰تن ال 
پی جی اســتحصال و صادر می کنيم که ارزآوری داشتيم و از سوخته 
شــدن این منابع ملی جلوگيری کردیم .جعفرپور خاطرنشان کرد: در 
یک سال ونيم اخير ظرفيت اســتحصال انواع فرآورده های نفتی مان 
۱۰۰هزار بشکه افزایش یافته است.وی اظهار داشت : در سال گذشته 
۷۰۰هزارتن نفت سفيد را صادر کردیم.جعفرپور گفت: در حوزه بازیابی 
 گازهای هيدروژن توانستيم یک واحد آمونياک ایجاد کنيم و اداره کل 
محيط زیست هرمزگان در اخذ مجوزهای زیست محيطی یاریگرمان 
بود که در حال حاضر هيدروژنی که می توانست به محيط زیست لطمه 
بزند، به ۵۰۰هزار تن آمونياک تبدیل می شود.وی اظهارداشت؛ ما ۱۳تن 
 زباله و پلاســتيک را از کوه گنو جمع آوری کردیم که بایســتی برای 
 جمع آوری و نریختن زباله و پلاستيک در جامعه فرهنگ سازی شود .مدیرکل 
محيط زیست استان نيز با قدردانی از مدیرعامل نفت ستاره و مدیرعامل 
شرکت سپنتامهام ایرانيان برای برگزاری این کارگاه آموزشی گفت: ارتقای 
سطحی علمی زیســت محيطی درجامعه بایستی افزایش یابد .حبيب 
مسيحی تازیانی افزود:پتانسيل های خوبی با برگزاری این کارگاه ها در 
استان وجوددارد ،اما بهره مناسبی توسط مدیران صنایع و... برده نمی شود 
که انتظار می رفت مســئولان صنایع در این کارگاه تخصصی مدیریت 
پسماندهای صنعتی حضور بيشــتری می یافتند.مسيحی اظهارداشت: 
مدیران صنایع در توليدات شان به حوزه زیست محيطی و توليدات همراه 
با آسيب زایی کمتر نيز بایستی توجه کنند و قانونگذار هم مجازاتی برای 
مدیرانی که از قانون تخطی کنند ، درنظرگرفته است ، اما اطلاع رسانی 
و آگاهی ســازی و آموزش در اولویت قراردارد .وی تاکيدکرد: انتظار 
داریم در صنایع همراســتا با سرعت توسعه ، در حوزه زیست محيطی 

نيز اقدامات لازم انجام شود و بایستی حافظ منابعی باشيم که متعلق به 
آیندگان اســت.این مقام مسئول با بيان اینکه در حوزه برنامه ریزی در 
بخش مدیریت پسماند موفق بوده ایم،  اظهارداشت: اما اقدامات صورت 
گرفته عينيت لازم ندارند.مسيحی با بيان اینکه ۱۷۰۰ روستای کددار 
در اســتان داریم ، اظهار داشت : این روستاها و برخی شهرها مدیریت 
پسماند را بصورت سنتی انجام می دهند .مدیرکل محيط زیست هرمزگان 
با اشاره به توليد سالانه بيش از ۵۲۰هزار تن زباله عادی در شهرها و 
روستاها؛ بر فرهنگ سازی و آموزش برای مدیریت این پسماندها تاکيد 
کرد. وی افزود: ســالانه یک ميليون و ۳۰۰هزار تن پسماند صنعتی  و 
روزانه ۴۰۰تن پسماند ویژه در استان توليد می شود که بایستی بررسی 
شود آیا مدیریت صحيح بر این پسماندها انجام می شود؟ به گفته مسيحی 
نســبت به سال گذشته دو ونيم درصد رشد سيستماتيک نظارت ها بر 
پسماندهای صنعتی و ویژه را داریم.وی افزود: بالغ بر دو و نيم تن پسماند 
پزشکی در استان توليد که فقط ۵۰درصد بی خطرسازی می شود ومابقی 
در لندفيلدهایی آهک پاشی و دفن می شود که صددرصد استاندارد هم 
نيستند.مسيحی گفت: برخی پسماندهای پزشکی در روستاها و مراکز 
پزشکی به مناطق مدیریت پسماند شهري منتقل نمی شود که بایستی 
مسئولان بهداشــت ودرمان  در این حوزه اقدام کنند و مبداء و مقصد 
این پسماندها مشخص شوند.مسيحی گفت: درعرصه کشاورزی بالغ بر 
یک ميليارد و ۳۰۰ هزار تن ضایعات و پسماند کشاورزی در استان توليد 
می شود.وی تاکيدکرد: پسماندهای پرخطر و ویژه، بيمارستانی ، صنعتی 
وعادی ، کشــاورزی و...بایستی بخوبی مدیریت شوند.وی تاکيد کرد: 
مدیران صنایع بایستی به مدیریت پسماندهای صنعتی و ویژه شان توجه 
کنند و علاوه بر توليد، به محيط زیست و اجرای قوانين جمهوری اسلامی 
توجه کنند  و پایبند باشند.مســيحی گفت: شيوه های علمی مدیریت 
پسماند و جایگاه سيستم ها در توسعه پایدار کشور را بایستی در این 
کارگاه ها بياموزیم .وی گفت: نگاه سازمان محيط زیست رسيدن به توليد 

سبز است و تنها به دنبال اهرم قراردادن قانون نيستيم؛ بلکه رویکردمان 
این است که با دانش های روز دنيا به مدیران صنعتی در راستای ایفای 
تعهدات زیست محيطی کمک کنيم. وی افزود: در حال حاضر رویکرد 
حفاظتی محيط زیست تحقق چرخه حيات در کل صنعت است و تلاش 
بر این است که توليدات صنعتی منطبق بر فاکتورهای محيط زیستی باشد؛ 
از این رو مدیران صنایع باید به این درک برســند که وظيفه آن ها تنها 
توليد نيست، بلکه باید برای اکوسيستم نيز احترام قائل باشند.مدیرکل 
حفاظت محيط زیست استان هرمزگان عنوان کرد: انتظار ما این است که 
به موازات توسعه صنعتی در هرمزگان ،توسعه زیست محيطی نيز اتفاق 
بيفتد تا منابع متعلق به آیندگان حفظ شود، ضمن اینکه تاکيد داریم باید 
دوره های توجيهی برای مدیران صنایع و فعالان بخش خصوصی برگزار 
شود.مسيحی عنوان کرد: در حوزه مدیریت پسماند استان، گام های بلندی 

برداشته شده است، اما از جهت ملموس بودن اقدامات انجام شده برای 
مردم، نتایج مطلوب ارزیابی نمی شود.پرفسور تقی عبادی ،عضو هيات 
علمی دانشگاه صنعتی اميرکبير و مدرس این کارگاه تخصصی نيز گفت:  
با توجه به وجود صنایع در استان هرمزگان و شهر بندرعباس ، انتظار 
می رفت مدیران صنایع و مسئولان زیست محيطی شان در این کارگاه 
تخصصی مدیریت پسماندهای صنعتی و ویژه صنایع حضور بيشتری 
می یافتند.عبادی افزود: کنترل آلودگی در صنایع درآمدزا نيســتند و 
 به همين دليــل مدیران بنگاه های اقتصادی تمایــل کمتری را برای 
سرمایه گذاری در این بخش دارند  .وی با قدردانی از پالایشگاه نفت 
خليــج فارس بدليل ميزبانی این کارگاه ، بر افزایش برگزاری اینگونه 
کارگاه ها تاکيد کرد و آن را سرمایه گذاری ملی خواندتا با این آگاهی 
بخشــی ها،از ميزان آلودگی ها در صنایع  کاسته شود و پسماندهای 

صنعتی و ویژه مدیریت شود .مدیرعامل شرکت سپنتامهام ایرانيان نيز با 
بيان اینکه این شرکت از سال ۹۷ در استان در حوزه مدیریت پسماند 
صنعتی و ویژه فعاليت دارد ، اظهار داشــت : در هرمزگان چالش های 
زیادی در تنوع پســماند داریم.احمدرضایی افزود: حمایت هایی را 
برای فرهنگ ســازی در حوزه مدیریت پسماند داریم و شرکت نفت 
ستاره هم در این بخش مشارکت دارد. رضایی اظهار داشت: بزرگترین 
واحدصنعتی پسماند کشــور را راه اندازی کرده ایم و درواقع بالاترین 
ظرفيت مدیریت پسماند کشور را ایجاد کرده ایم.وی گفت: هدفگذاری 
کرده ایم تا خدمات مان را به شرکت ها وسازمان های مختلف با شبکه 
ســازی تکميل کنيم و در جزایر و... نيز آمادگی خدمت رسانی داریم.

وی افزود: در مدیریت پسماند در کشور رتبه نخست داریم.وی افزود: 
اولویت مان مدیریت پسماند صنایع و شرکت ها و...در استان است و 

تاکنون پسماند را از خارج از استان نداشته ایم.
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افزایش تسهیلات ازدواج در هرمزگان 
  گــروه خبر// تســهيلات ازدواج جوانان حدود دو 
برابر شد و به ســيصد ميليون تومان افزایش یافت.دبير 
کميسيون هماهنگی بانکهای هرمزگان گفت: زوجهایی 
 که تاریــخ ازدواج آنــان اول فروردین به بعد اســت 
می توانند تسهيلات ازدواج دریافت کنند.حسن آرمات 
افزود: به آقایان زیر ۲۵ ســال و بانوان زیر۲۳ ســال 
که ازدواج کنند نيز ، تســهيلات سيصد و پنجاه ميليون 
تومانی پرداخت می شــود.وی زمــان انتظار دریافت 
تسهيلات را حداکثر یک ماه اعلام کرد و گفت: اقساط 
ماهانه تسهيلات ســيصد ميليون تومانی، دو ميليون و 
پانصد هزار تومان و ســيصد و پنجاه ميليون تومانی ، 
دو ميليــون و نهصد و ۱۷هزار تومان ، با بازپرداخت ده 
ساله است. دبير کميسيون هماهنگی بانکهای هرمزگان 
 افــزود: برای هر پرونــده نيز یک ضامن نياز اســت.

حســن آرمات گفت: متقاضيان با نام نویسی در سامانه 
ازدواج به نشــانی اینترنتــی وی ایی خط فاصله بانک 
 نقطه سی بی آی نقطه آی آر در نوبت دریافت وام قرار 
 می گيرند.به گــزارش خبرگزاری صدا وســيما مرکز 
خليج فارس؛ پارســال نيــز بيش از ۱8هــزار نفردر 

هرمزگان تسهيلات ازدواج دریافت کردند.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان 
خبر داد 

روز کارگر برای تمام کارگران کشور تعطیل 
رسمی است 

  گروه خبر //  مجتبی معين وزیر مدیر کل تعاون کار 
و رفاه اجتماعی استان هرمزگان گفت : بر اساس قانون 
کار ، روز کارگــر برای تمامی کارگران تعطيل رســمی 
اســت و کارفرمایان نباید در این روز کارگران را وادار 
بــه کار نمایند. به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی افزود : با 
توجه به ماده ۶۳ قانون کار علاوه بر تعطيلات رســمی 
کشــور ، روز کارگر )۱۱ اردیبهشت ( نيز جز تعطيلات 
رسمی کارگران به حساب می آید .مجتبی معين وزیری 
در ادامه بيان کــرد : طبق قانون کار ، کارفرمایی اجازه 
ندارد کارگر را به اضافــه کاری وادار نمایند ، هر چند 
برخــی از کارفرمایان این روز را به مثابه ی روز کاری 
برای کارگران تلقی کــرده و آنها را بعضا مجبور به کار 
می کنند اما قانون کار تاکيد بر تعطيل رســمی کارگران 
دارد.معين وزیری در پایان گفت : روز کارگر براســاس 
مقــررات قانون کار برای کارگرانــی که تابع این قانون 
هستند روز تعطيل رسمی محسوب می شود که مزد آن 
نيز مطابق ایام تعطيل سال باید به کارگران پرداخت شود 
و اگــر به هر دليلی کارگاهی تعطيل نشــود ، اولا باید 
حضور کارگران با توافق بين کارگر و کارفرما باشــد و 
ثانيا مطابق با مبحث اضافه کاری به ازای هر ساعت کار، 

در این روز اضافه کاری محاسبه شود.

  کمتر روزی اســت که اخبار رســمی از حوادث مربوط به 
خودروهای موســوم به شوتی یا سوخت بر را نشنویم و بيشتر 
اوقات نيز قربانيانی در این حوادث وجود دارند که هم سوختبران 
را شامل می شــود و هم رانندگان وسرنشينان سایر خودروها 
وهم عابران و رهگذران. این شــرایط روز به روز در هرمزگان 
درحال حادتر شــدن است و حتی برخی از محصلان هم ترک 
تحصيل نموده و به ســمت سوختبری و مشــاغل کاذب رفته 
 اند که بایســتی در این بخش نيز آسيب شناسی شود. متاسفانه 
 در ایــن بخش ها هيچگاه تصميمات مناســبی اتخاذ نشــد و 
آسيب شناسی نگردید و به موضوع رسميت بخشيدن به انتقال 
سوخت باســازوکارهای قانونی که نماینده ولی فقيه در استان 
پيشنهادش را چندماه قبل مطرح کرده بود، توجهی نگردید تا از 
تلفات و مجروحان و آسيب دیدگان این حوزه کاسته شود.انتظار 
می رفت دولت به پيشنهاد امام جمعه پاسخ مثبت دهد که تاکنون در 
این حوزه پاسخ مناسبی شنيده نشده است.نمـاینده محترم ولـی 
فقيه در استان هـرمـزگان وامام جمعه بندرعباس گفته صادرات 
ســوخت توسط مردم باید با ساز و کار قانونی صورت گيرد که 
پيشنهاد اوليه با رئيس جمهور مطرح شد. ایشان فرموده  در جلسه 
خصوصی با رئيس جمهور موضوع قاچاق ســوخت را مطرح 
کردم و پيشنهاد دادم برای صادرات سوخت توسط مردم، ساز و 
کار قانونی دیده شود. چرا که این امر می تواند از بروز بسياری از 
آسيب های اجتماعی، اقتصادی و امنيتی جلوگيری کند.امام جمعه 
مردمی بندرعباس به موضوع مهمی اشاره کرده و پيشنهاد بسيار 
مناسبی به ریاســت محترم جمهور ارائه داده اند که اگر در این 
حوزه تصميماتی مناسب اتخاذ گردد، بطور حتم بخش زیادی از 
مشکلات موجود در این حوزه برطرف شده و بخشی از سوختی 
که در حال حاضر قاچاق محســوب می شود، از دایره قاچاق 
خارج شــده و منبع درآمد قانونی برای هرمزگانی ها محسوب 
شده و ترس و اســترس برای جابجایی و انتقال آن از بين رفته 
و منجــر به انتقالش با خودروهای بی پلاک و تصادفات مرگبار 
و...نخواهد شد. در این حوزه بایستی تدابيری اندیشيده شود تا 
حساب کسانی که قاچاق سازمان یافته می کنند، با کسانی که  فقط 
برای امرار معاش و گاهی از سوخت متعلق به خودشان ،اقدام به 
فروش و انتقال آن می کنند ، جدا شود . البته در گام نخست هم 
باید تلاش وبرنامه ریزی شود ریشه باندهای سازمان یافته قاچاق 
سوخت که برخی از دستگاه ها نيز در آن نقش دارند و یا مدیرانی 
ترک فعل دارند که مدتی قبل رئيس کل دادگســتری استان نيز 
 به این بخش هم اشاراتی داشتند، خشــکانده شوند. بایستی با 
دستگاه ها و مدیران متخلف که با ترک فعل شان باعث افزایش 
قاچاق می شوند، بشدت برخورد شود و قوانين بخوبی اجرا شود 
تا هيچ قاچاق سازمان یافته ای در حوزه سوخت وجود نداشته 
باشد. مسئولان  قضایی استان اقداماتی را در این حوزه از جمله 
رصد جایگاه های سوخت و... شروع کردند که اثرگذار بود، اما 
بایستی تداوم یابد و در پایتخت نيز اقداماتی صورت گيرد تا ميزان 
ترک فعل ها کاهش یابد و قاچاق سوخت به صفر برسد. اما از آن 
 طرف بایستی همانطوری که امام جمعه بندرعباس نيز اشاره داشته 
و با رئيس جمهور نيز مطرح کرده اند، برای صادرات ســوخت 
توســط مردم، ساز و کار قانونی دیده شــودتا از بروز بسياری 
از آســيب های اجتماعی، اقتصادی و امنيتی جلوگيری شــود.
حجت الاسلام محمد عبادی زاده در اینجا به دو نکته مهم اشاره 
کرده اند. اول اینکه مردم بتوانند در صادرات سوخت و بصورت 
قانونی نقش داشته باشد تا برچسب قاچاقچی و خلافکار و قانون 
گریز و... نخورند و شان مردم خدشه دار نشود که در این حوزه 
شاید نياز باشد دولت و مجلس تصميمات مناسب و با قيدفوریت 
اتخاذ نمایند. موضوع دومی که ایشان اشاره داشته اند این است 
که این شرایط باعت آسيب های اجتماعی ، اقتصادی و امنيتی 
در جامعه شــده اســت و بطور حتم  با اتخاذ تصميمات مناسب 
 در حوزه قانونی کردن صادرات ســوخت وسهيم شــدن مردم، 
می توان از بسياری از این آسيب ها نيز جلوگيری کرد. یکی از 
آسيب هایی که روز به روز در حال افزایش است، ترک تحصيلی 
برخی از دانش آموزان و دانشجویان به طمع سودهای بادآورده 
در قاچاق سوخت است که برخی جان شان را از دست داده و یا 
باعث مرگ یا مجروحيت خودشان و... دیگران شده اند. از طرفی 
ناامنی در جاده هایی که این خودروهای شوتی بی پلاک ایجاد 
کرده اند تا زودتر به مقصد برسند و ميزان بيشتری سوخت جابجا 
کنند که اگر مجوزهای قانونی برای صادرات قانونی ســوخت 
 به فعالان این حوزه داده شــود، از ناامنی های موجود نيز کاسته 
 می شود. از طرفی دیگر شرایط سخت اقتصادی حاکم بر جامعه 
را در افزایــش پدیــده قاچاق های خرد و غيرســازمان یافته 
ســوخت نمی توان کتمان کرد وبا این تفاســير انتظار می رود 
دولت و درصورت ضــرورت مجلس در این حوزه تصميمات 
مناسبی داشته باشند تا بخش زیادی از مشکلات حوزه قاچاق 
ســوخت برطرف شود و باندهای ســازمان یافته سوخت نيز 
شــرایط تداوم حيات نداشته باشــند . از آن طرف افراد عادی 
بایســتی بتوانند بصورت قانونی اقدام به صادرات سوخت کنند 
و برچســب قاچاقچی هم نخورند و چرخ معاش زندگی شان 
 هم بچرخد. نباید هر روز اخباری زجرآور از تصادفات مرگبار و
 آتش گرفتن خودروهای سوختبر و تعقيب و گریزها و ... بشنویم 
که باعث افزایش نارضایتی ها نيز شده و اثرات روحی وروانی 
نامناسبی را بر اقشار مختلف می گذارد .ضرورت دارد مسئولان 
 کشوری و استانی و نمایندگان مجلس تدابيری اتخاذ نمایند تا 
چالش های این حوزه کاهش یابد یا برطرف شــود . موضوع 
دیگر اینکه جابجایی کالاها در اســتان هرمزگان واز شهری به 
شــهری دیگر و از شهر به روستا یا روستا به شهر چرا همچنان 
 قاچاق محسوب شــده وباعث بروز مشکلاتی برای شهروندان 
 می شود ؟حتی برخی روســتایيان اظهارگلایه دارند که انتقال 
دام شان در استان و از روستا به شهر و ...هم غيرقانونی و قاچاق 
محســوب شده و دام شــان توقيف و ضبط شده و باعث ضرر 
وزیان شان می شود که در این بخش بایستی تدابير لازم اتخاذ 
گردد.انتظار می رود دولت به پيشنهاد نماینده ولی فقيه در استان 
هرمزگان و امام جمعه محترم بندرعباس پاسخ مناسبی دهد تا 
این مشکل برطرف شود. بایستی طرح هایی مانند رزاق که در 
استان سيستان و بلوچستان از سال ها قبل درحال اجراست ، در 
هرمزگان نيز اجرایی شود و تبعيض در این حوزه برطرف گردد 
تا از حوادث مرگبار در این بخش کاســته شود و نارضایتی ها 

کاهش یابد.
  علی زارعی

چرا دولت به پیشنهاد امام جمعه بندرعباس پاسخ نداد؟

  
آگهی حصروراثت

احتراماً به استحضار می رساند خواهان  فریدون آبرن فرزند احمد 
با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده واشعار داشتند شادروان 
فاطمه آبرن فرزند احمد 1402/5/15 به رحمت ایزدی پیوسته و 

وراث وی در زمان فوت عبارتند از : 
1- طلعت آبــرن فرزند احمــد متولــد 1331/7/15 ش.ش 

4709626189 خواهر مرحوم .
2- سکینه آبرن فرزند احمد متولد 1337/1/1 ش.ش 4709858871 خواهر مرحوم .
3- فریدون  آبرن فرزند احمد متولد 1341/7/17 ش.ش 4709861463 برادر مرحوم .

و دیگر وارثی ندارد .
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .

حامد کامران - شورای حل اختلاف شعبه سوم شهرستان پارسیان   

گروه خبر //  مهدی دوســتی در نشست 
با معاونان و مدیران ســازمان انرژی اتمی 
کشور، اظهار داشت:استفاده از انرژی اتمی 

و هســته ای در موضوعات مختلف کشور 
می تواند منشأ اثرات نیک بسیاری شود و در 

حل مسائل به کمک کشور بیاید.

   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ وی با اشــاره به 
کلنگ زنــی نيروگاه اتمی ســيریک در شــرق 
هرمزگان افزود: تلاش ما بر این است که توسعه 
صنعت هسته ای در اســتان را متوازن با توسعه 
منابع انسانی منطقه پيش ببریم از این رو همزمان 
با آغاز عمليات اجرایی نيروگاه اتمی ســيریک 
مقدمات تأسيس هنرستان مرتبط با این صنعت 
نيز در استان فراهم شده است.دوستی همزمانی 
توســعه انرژی اتمی در استان و تربيت جوانان 
متخصص را مصداق پيشــرفت پایدار دانست و 
گفت: پس از شــهرهای تهران، اصفهان و مشهد 
چهارمين مدرسه انرژی اتمی کشور در هرمزگان 
تأســيس می شــود و از مهر ماه ســال جاری 
دانش آموزان مســتعد استان هرمزگان می توانند 
تحصيل خود در این مدرســه را آغاز کنند.وی 
بيان کرد: در راســتای تحقق عدالت آموزشــی 

دانش آموزان مستعد جامعه مددجویی می توانند 
در این هنرستان تخصصی تحصيل رایگان داشته 
باشند.استاندار هرمزگان، عنوان کرد: با احداث این 
هنرستان تعداد هنرستان های تخصصی استان به 
۲۹ عدد خواهد رســيد که بر اساس امر رهبری 
برای مهارت محور کردن آموزش ها شکل گرفته 
است.نماینده عالی دولت در هرمزگان گسترش 
انرژی اتمی در اســتان را از مصادیق توســعه 
زیربنایی و پایدار دانست و تاکيد کرد: استفاده از 
این صنعت می تواند بسياری از چالش های استان 
را در حوزه های مرتبط با انرژی به خصوص برق 
و شيرین سازی آب دریا مرتفع کند.در این نشست 
همچنين درخصــوص تفاهم نامه های همکاری 
آموزشی،  زیرســاخت های  توســعه  دوجانبه 
پرورشی، بهداشتی و درمانی شهرستان سيریک 

بحث و گفتگو شد.

استاندار هرمزگان خبر داد 

تحصیل  دانش آموزان هرمزگان در مدرسه انرژی اتمی از مهرماه 

گروه خبر // اولین جلسه کارگروه فنی 
و بهداشــتی تکثیر و پرورش میگوی 
شــیلات  مدیرکل  حضور  با  اســتان 
 هرمزگان ، نماینده دامپزشکی هرمزگان، 
مدیر عامل اتحادیــه تولید کنندگان و 
صادر کنندگان  آبزیان اســتان ، معاون 
سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع 
طبیعی هرمــزگان ، معاون آبزی پروری 
شــیلات هرمزگان ، رئیس گروه میگو 
شــیلات هرمزگان ، رئیس گروه ترویج 
شیلات و آبزیان استان ،رؤسای شیلات 
شهرستان ها و جمعی از فعالان تکثیر و 
پرورش میگوی استان در سالن جلسات 

اداره کل شیلات برگزار گردید.
   به گزارش خبرنگار دریا  ، مدیرکل شيلات 
هرمزگان با اشاره به اینکه تامين مولد سالم 
و با کيفيت مــی تواند باعث توليد ایمن و 
پایدار شود گفت: همچنين تامين خوارک 
خــوب و مغذی برای آبزیــان از اهميت 
ویژه و خاصی در صنعت تکثير و پرورش 
آبزیان به ویژه ميگوی پرورشی برخوردار 
رعایت  پيگيــری  بارانی  است.مســعود 
دستورالعمل های بهداشتی و فنی در مزارع 
و مراکز تکثيرميگو توسط بخش خصوصی، 
تغييرســاختار مزارع پرورش ميگو،ایجاد 

 هماهنگی بيشــتر بيــن توليدکنندگان و 
دســتگاه های متولی در جهت رفع موانع 
ومراکز  توليــدی  لاروهای  توليد،بيمــه 
تکثير ميگو از اهم برنامه های شــيلات 
استان برای ســال زراعی پيش رو است.
وی تاکيــد کرد : تامين مولد ســالم و با 
کيفيت علاوه رشــد شاخص های کيفی و 
 کمی می تواند محصولاتــی اقتصادی و 
بهبينه تری را نيز فراهم ســازد.  مدیرکل 
شيلات هرمزگان همچنين ، نمونه برداری 
از آب ورودی مــزارع پــرورش ميگو با 
همکاری دامپزشــکی ، برگزاری نشست 
علمــی در جهت تغيير ســاختار مزارع 
پرورش ميگو توسط اتحادیه توليد کنندگان 
و صادر کنندگان استان ، طرح تيپ الگویی 
 برای مزارع ۲۰ هکتاری و تغيير ساختار
مزارع  تکثيرو پرورش ميگو با همکاری  
نظام مهندسی کشــاورزی و منابع طبيعی 
اســتان وبرگزاری جلســه با استانداری 
و ســازمان جهاد کشــاورزی را از اهم 
موضوعات مطرح شــده در این نشست 
خواند.گفتنی است در این نشست حاضرین 
درجلسه به بيان مســائل و چالش ها و 
همچنين ارائه راهکارهای پيشنهادی خود 

پرداختند.

مدیرکل شیلات هرمزگان خبر داد

بیمه مراکز تکثیر و پرورش میگوی هرمزگان 

خبر

سرمقاله

پشت پرده سیاست 

  
توضیحات بد از بدتر کریمی قدوسی درباره توئیت های جنجالی اخیرش

جواد کریمی قدوســی، عضو کميســيون امنيت ملی مجلس در خصوص 
اظهارات جنجال برانگيز اخيرش پيرامون ســلاح هسته ای توضيحاتی ارائه 
کرده است. کریمی قدوسی در توئيتی تلویحا مدعی فاصله یک هفته ای ایران 
با آزمایش اتمی شد. کریمی قدوسی پس از حواشی متعددی که اظهارات او به 
وجود آورد، در فایلی ویدئویی به توضيح در خصوص اظهارات خود پرداخت 
 و گفــت: »بعد از انجام عمليلات وعده صادق و صحبت هایی که از ســوی 
رژیم صهيونيستی و حاميانش می شد این بود که رژیم صهيونيستی به مراکز 
هســته ای جمهوری اسلامی حمله کند و ســایت های فردو و نطنز را منهدم 
کند. این جا فرمانده حفاظت از مراکز هســته ای موضعی گرفت که حمله به 
مراکز هسته ای یعنی عبور از خط قرمز های جمهوری اسلامی در توليد سلاح 
هسته ای و احتمال داد که اگر دشمن دست به چنين اقدامی بخواهد بزند، فتوا 
تغيير کند.« کارشناســان به ما گفته اند که برای توليد اورانيوم ۹۰ درصد که 
سوخت اصلی کلاهک هسته ای است، »نصف روز« زمان لازم داریم .عضو 
کمسيون امنيت ملی افزود: »بعضی ها می گویند این ممکن است در مذاکرات 
هســته ای خللی وارد کند، نه، این ســرعت می دهد به این که اروپایی ها باید 
زودتر دســت و پایشان را جمع کنند و این قدر در تحریم ایران تداوم ندهند. 
باید بنشينند پشــت ميز مذاکره و در برابر منطق این ملت تسليم بشوند.« او 
همچنين گفت: »همچنان در فتوا های مقام معظم رهبری، توليد و به کارگيری 
سلاح های هسته ای امری غيرقابل قبول است، اما اگر زمانی ایشان تشخيص 
بدهند، فرمودند که در هر سطحی ما را تهدید کنند، در همان سطح تهدیدشان 
می کنيم. یعنی اگر دست به تهدید هسته ای بزنند، با تهدید هسته ای جوابشان 
را می دهيم. این جا که دیگر با موشک کاتيوشا نمی توان جوابشان را داد.« در 
همين راستا غلامرضا نوری قزلجه رئيس فراکسيون مستقلين مجلس به انتقاد 
از سخنان کریمی قدوســی پرداخت و گفت :» اظهارنظرهای خلاف اهداف 
فناوری هسته ای کشورمان، دانسته یا ندانسته کمک به آن جریان بين المللی 
اســت که می خواهد ایران هراسی را ترویج کند و برخورد امنيتی با کشور ما 
داشته باشــد.« وی افزود :» به هر حال یک سری بدخواهان در دنيا هستند 
 که توســعه و پيشرفت ایران را بر نمی تابند و سعی می کنند از هر فرصت و 
بهانه ای برای تحت فشــار قراردادن کشور ما اســتفاده کنند؛ ولی آنچه که 
 اهميت دارد و برای جامعه بين الملل قابل قبول است شاید نگاه و نظر آژانس 
بين المللی انرژی اتمی است که فعاليت های کشور ما تحت نظارت آن ها است 

و صلح آميز بودن صنعت هسته ای ما را تایيد می کنند.«
اژه ای: ما مسئولان قضایی گاهی ناچاریم از امر مباح نیز اجتناب کنیم

حجت الاسلام والمسلمين محســنی اژه ای رئيس دستگاه قضا در بخشی از 
اظهارات خود در جریان  آیين تکریم و معارفه معاون اول قوه قضایيه  گفت: 
»همه ما مســئولان قضایی باید توجه کنيم که عهده دار مســئوليتی خطير و 
تکليفی سنگين هستيم؛ لذا باید خيلی مراقبت کنيم و در انجام تکاليف، تلاش 
مضاعف داشته باشيم؛ گاهی ناچاریم از یک امر مباح نيز اجتناب کنيم.« رئيس 
عدليه بيان داشت: »توقعات به حقی از ما مسئولان قضایی وجود دارد لذا باید 
با صبر و حوصله و بردباری در برابر موانع و مشکلات بایستيم و امور محوله 
را به نحو احسن به پيش ببریم.« قاضی القضات اظهار داشت: »ما در سمت ها 
و مسئوليت های قضایی باید بيش از دیگران به حُسن خلق توجه داشته باشيم 
و تمامی همکاران قضایی باید همواره تکریم ارباب رجوع و مراجعان را در 

زمره اولویت های خود قرار دهند.« / ميزان

انعکاس
عصر ایران نوشت: این سایت خبری در گزارشی با انتقاد از منصوب کردن وزیر سابق 
آموزش و پرورش به اســتانداری مازندران نوشته است: وزیری که به دليل ضعف و 
ناکارآمدی از سمت خود برکنار شده یا کنار گذاشته شده نباید در سمت مهم دیگری 
منصوب شود و پاداش بگيرد. چنين فردی را از دایره مدیریت های مهم کنار می گذارند 

تا جلوی تکرار اشتباه گرفته شود.
جماران خبرداد: شيخ حسين انصاریان  در مراسم سالگرد آیت ا... العظمی بروجردی، 
هشــدار داد: نمازهای جماعت الان در کشور ما ورشکسته است و دارد به آخر کار 
می رسد.چهارتا مسجد کنار حرم ها را ملاک نگيرید، خيلی شهرهای بزرگ در مسجد 

بسته است.
فراروزمدعی شــد: امير رئيسيان، وکيل دادگستری در گفت وگو با »شبکه شرق« با 
اشاره به صدور حکم توماج صالحی، خواننده بازداشتی در ایران از سوی دادگاه انقلاب 
اصفهان اظهار کرد: »شــعبه یک دادگاه انقلاب اصفهان، در اقدامی که در نوع خود بی 
ســابقه است، حکم دیوان عالی کشــور درباره پرونده سال ۱۴۰۱ توماج صالحی را 
اجرایی نکرد و با »ارشادی« خواندن این حکم و تاکيد بر استقلال دادگاه بدوی، توماج 

صالحی را به اتهام افساد فی الارض، به اشد مجازات یعنی اعدام محکوم کرد.«.
چندثانیه نوشت:سرلشکر جعفری مسئول قرارگاه فرهنگی و اجتماعی بقيه ا... با حمایت 
از »طرح نور«، تأکيد کرد: در همه ماموریت های فرهنگی و اجتماعی و اقتصادی امکان 
اشتباه وجود دارد، با تذکر رهبر انقلاب اشتباهات »طرح نور« رفع می شود نه این که کل 

طرح زیر سوال برود، بنابراین وظيفه همه است که از این کار حمایت بکنند.
اصلاحات نیوز نوشــت: مســعود پزشــکيان نماینده تبریز گفت: امروز در مجلس 
اولویت عده ای موضوع حجاب اســت. بدسليقگی  ها در اجرای برخی سياست ها از 
تماميت خواهی یک عده خاص نشئت می گيرد. با زور و با این روشی که پيش می رویم 
نتيجه  عکس خواهد داد. این که حجاب باید مراعات شود، یک اصل است؛ اما این که 

چگونه باید این پيام را رساند اصل دیگر است.
تازه های مطبوعات

اعتماد - عباس عبدی نوشت: قانون فرزندآوری رویه دیگری از بی توجهی و دشمنی 
با علوم اجتماعی است. قانونی که با صرف هزینه های سرسام آور نه تنها به اهداف تعيين 
شــده نرسيد که نتایج آن کاملا هم معکوس بوده است.مورد مهم تر این که هزینه های 
مادی، روانی، اجتماعی و سياسی آن بسيار بيشتر است، نحوه مواجهه با مسئله پوشش 
زنان است. تا حالا چند بار دست در این حفره کرده و گزیده شده اند و همچنان هم در 
حال تکرار آن هستند. توجه ندارند که نتایج منفی این سياست ها بسيار زیان بار است.

هم میهن - این روزنامه با اشاره به اظهارات رئيس عدليه به این موضوع پرداخته که آیا 
واقعا ساختار برگزاری محاکم علنی وجود دارد؟ و این که قوه قضایيه به قضات تکليف 
کرده است؟ این روزنامه معتقد است، حضور خبرنگار و عکاس خبرگزاری قوه قضایيه 
در جلسه دادگاه به معنی علنی بودن دادگاه نيست. اگر به دلایل اخلاقی و امنيتی است 
باید اعلام شود ولی حضور خبرنگار و عکاس خبرگزاری قوه قضایيه را نمی توان به 

منزله حضور نمایندگان رسانه ها دانست.
کیهان - یک سؤال؛ آیا مذاکره با آمریکا، برای ایران نيز حکم »امتياز« و »برگ برنده« 
را دارد؟ پاسخ قطعا منفی است. تجربه ثابت کرده است که آمریکا در مذاکره، به دنبال 
نتيجه ای است که از طریق »جنگ« یا »تحریم« به دنبال آن بوده و چون نتوانسته از آن 
طرق، به نتيجه مطلوب خود دست یابد، راه سوم که همان مذاکره است را انتخاب کرده 
است. ما در قریب به سه سال اخير شاهد هستيم که »دیپلماسی پویا و فعال منطقه ای 
و جهانی« جای »دیپلماسی انفعالی« را گرفته و این تغيير ریل گذاری، دستاوردهای 

بزرگی را در پی داشته است.

  گــروه خبــر // شــهردار بندرعباس گفــت: ۱۲ طرح 
سرمایه گذاری در بخش های خدماتی، رفاهی و تفریحی در 

شهر بندرعباس درحال اجراست.
   مهدی نوبانی افزود: آکواریوم، شهربازی، چرخ و فلک، مجتمع 

سرگ ســورو، ساختمان مشــارکت ۱8 واحدی و محل اسکان 
مهمانان نوروزی از طرح هایی است که هفته دولت به بهره برداری 
می رســد.وی گفت: اعتبــار این طرح ها بيــش از ۱۵۰ ميليارد 
 تومان اســت و تلاش بر آن است همه طرح ها در سال ۱۴۰۳ به 

 بهره برداری برســد.به گــزارش خبرگزاری صداوســيما مرکز
 خليج فارس؛ شــهردار بندرعباس افزود: جذب سرمایه گذاران 
بخــش خصوصی برای اجرای طرح هــای خدماتی و عمرانی از 

مهمترین اهداف شهرداری بندرعباس است. 

اجرای 12طرح  خدماتی، رفاهی و تفریحی در بندرعباس 

 گروه خبر // مدیرکل بنادر و دریانوردی استان 
هرمزگان گفت: نمایندگان ســفارتخانه های 
پاکستان، روسیه و فلیپین با خدمه های خود 
در کشتی توقیفی MCS ArieS در بندرعباس 

دیدار و گفت وگو کردند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ ›حسين عباس نژاد‹ 
اعلام کرد: این اقدام با پيگيری ســفارتخانه های 
مقيم در تهران و با درخواســت اداره کنســولی 
وزارت خارجه انجام شده اســت. وی ادامه داد: 
در این دیدار چندساعته ›محمد صدیق‹ سرکنسول 
پاکستان در زاهدان، ›دینيس نافيکوک‹ دبير اول 
و ›روســلان ایلما متيوف‹ رایزن بخش کنسولی 
ســفارت روسيه و اســماعيل انصاری دبير سوم 
ســفارت فليپين با خدمه های خــود دیدار و به 
گفت وگو نشســتند. مدیرکل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان با بيان اینکه بازگشت به وطن و تماس 

با خانواده مهم ترین خواســته های این خدمه ها 
است، گفت: حضور ســفرا، رایزنان و نمایندگان 

این ســفارتخانه ها بر روی کشــتی یاد شــده و 
دیدار و گفت وگو با خدمه های خود در راســتای 

پایبندی جمهوری اسلامی ایران به کنوانسيون های 
بين المللی حقوق دریایی و تبعيت از کنوانسيون کار 

دریایی) MLC ( درحال انجام است. 
  دوشنبه هفته گذشته سر کنسول هند با ۱۶ خدمه 
هندی کشتی توقيفی MCS ArieS در بندرعباس 
دیــدار و گفت وگــو کرد. در راســتای پایبندی 
جمهوری اسلامی ایران به منشور اخلاقی و انسانی 
و به منظور حمایت از بانوان دریانورد، یک بانوی 
دریانورد هندی این شــناور توقيف شده پس از 
انجام فرآیند قانونی به کنســولگری هند تحویل 

داده شد.
    لازم به ذکر اســت؛ کشــتی کانتينــری به نام 
MCS ArieS با پرچم کشــور پرتغال روز شنبه 
۲۵ فروردین ماه ۱۴۰۳ با انجام عمليات و تخليه 
کارکنان روی عرشه کشتی توسط نيروهای دریایی 

سپاه توقيف شد.

 MCS ArieS دیدار نمایندگان سفارتخانه های روسیه، پاکستان و فلیپین با خدمه های خود در کشتی  توقیفی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران
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  سيد ابوالحســن جعفری سرویس استان ها // دبير علمی 
همایش بين المللی تاریخ، فرهنگ و تمدن خليج فارس )بوشهر( 
گفت: ۱۵۰ خلاصه مقاله به دبيرخانه این همایش ارسال شده 
که یک ســوم این مقالات برای ارائه در همایش پذیرفته شده 
اســت. به گزارش خبرنگار دریا ، حميد اســدپور در نشست 
 خبــری دومين همایش بين المللی تاریــخ، فرهنگ و تمدن 
خليج فارس در بوشــهر اظهــار کرد: ایــن همایش در ۱۰ 
اردیبهشت به زبان های فارسی، انگليسی و عربی در دانشگاه 
خليج فارس برگزار می  شــود.به گفتــه دبير علمی همایش 
بين المللــی تاریخ، فرهنگ و تمدن خليج فارس، این همایش 
بــه دليل اهميت بعد تجاری خليج فارس، بازرگانی دریایی و 
حمل و نقل را محور اصلی خود قرار داده اســت.وی تصریح 
کرد: موضوع عمده مقالات دریافت شده متمرکز بر بنادر ایران 
و روابط تجاری ایران با دیگر کشورها است.دبير علمی همایش 
بين المللی تاریخ، فرهنگ و تمدن خليج فارس با بيان اینکه این 
همایش در ۲ روز برگزار می شود، گفت: روز اول علمی توجه 
به مسائل علمی و روز دوم به عنوان روز فرهنگی در نظر گرفته 
شــده است.وی ادامه داد: در روز علمی همایش، پژوهشگران 
داخلی و خارجی به ارائه مقالات می پردازند و در روز فرهنگی 
بازدید از آثار تاریخی اســتان برنامه ریزی شده است.اسدپور 
بيان کرد: برای حضور ۱۰ مهمان خارجی که مقالات ارسالی 
آنان پذیرفته شده برنامه ریزی شده و قرار است از پژوهشگران 
کشورهای عراق، هند، چين، روسيه و بنگلادش در این همایش 
ميزبانی شود.دبير علمی همایش بين المللی تاریخ، فرهنگ و 
تمدن خليج فارس عنوان کرد: برگزاری مسابقه دو و ميدانی، 
نمایشگاه اسناد تاریخی خليج فارس و برپایی غرفه های سنتی 
از جمله برنامه های جانبی این همایش در روز دوشــنبه ۱۰ 

اردیبهشت ماه است.

عکس روز

علی زارعیعلی زارعی بلوار ساحلی بندرعباس  بلوار ساحلی بندرعباس  

کاریکاتور

طرح : طرح : معصومه زارعیمعصومه زارعی

 حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // استاندار 
خوزستان افزایش تولید و توسعه اقتصادی استان 
را منوط به همفکــری و هم افزایی دولت و بخش 
خصوصی دانســت و گفت: بخش خصوصی برای 
جذب سرمایه گذار بیشتر در استان همکاری کند. 

   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  علی اکبر حســينی 
محراب در شــورای گفت و گــوی دولت و بخش 

خصوصی در سرســرای استانداری خوزستان بيان 
کرد: ضرورت دارد سرمایه گذاران جدید در استان 
جذب شــود و موانع بر سر راه ســرمایه گذاری و 
توليد اســتان رفع شود.اســتاندار خوزستان تاکيد 
کرد: برای افزایش صــادرات، تقویت بازاریابی و 
ارتباط با کشــورهای هدف بازار اســتان، دولت و 
بخش خصوصی باید با یکدیگــر همکاری کنند.
وی گفت: مباحث مربوط به جهش توليد باید یکی 
از برنامه های اولویت دار اســتان باشد و با شناخت 
موانع و رفع آن ها برای جذب ســرمایه گذار اقدام 
شود.حســينی محــراب تصریح کــرد: بانک ها و 
دستگاه های مختلف نيز برای توسعه سرمایه گذاری 

در اســتان پای کار بيایند.استاندار خوزستان اظهار 
کرد: شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی 
باید به سمت توسعه سرمایه گذاری و توليد حرکت 
کند.معاون هماهنگ کننده امور اقتصادی استانداری 
خوزستان نيز در ادامه این  نشست گفت: جهش توليد 
با مشارکت مردم محقق می شود و دولت باید موانع 

حضور مردم در عرصه توليد را به حداقل برساند.
   محمــد راضی جلالی بيان کــرد: باید به گونه ای 
برنامه ریزی شــود تا جهش توليد در استان تحقق 
یابد.وی ادامه داد: در بخش صدور مجوزها که مورد 
تاکيد استاندار خوزســتان است چالش های جدی 
در خوزســتان وجود دارد.معــاون هماهنگی امور 

اقتصادی استانداری خوزستان اظهار کرد: جلساتی را 
با دستگاه هایی که در صدور مجوزها دخالت دارند 
برگزار و مقرر شد از درگاه ملی مجوزها استعلام ها 
 و مجوزها به صورت یکپارچه صادر شود.در ادامه 
این نشســت رئيس اتاق بازرگانی اهواز بيان کرد: 
پرداخت نکردن چهار درصد حق مشــاغل سخت 
و زیان آور در پروژه ها دیده نشــده و باعث ایجاد 
مشکلاتی بين کارگر و کارفرما و پيمانکار شده است.

محمد جواد امانی ادامه داد: در آبان ماه سال گذشته 
در سطح ملی مصوب شد که واگذار کننده کار موظف 
به پرداخت این حق بيمه اســت.وی اظهار کرد: تا 
کنون گزارشــی از سوی اداره کار خوزستان در این 

خصوص حاصل نشــده است.رئيس اتاق بازرگانی 
 اهواز ادامه داد: ســازمان تامين اجتماعی پرداخت 
حق بيمه مشاغل ســخت و زیان آور را به کارگزار 
محول کرده اما هنوز ساز و کار این مصوبه مشخص 
نشده است.امانی با اشاره به دستور کار دیگر نشست 
اظهار کرد: مفاصا حساب )تسویه( هر پرونده پيمانکار 
به پرونده دیگری مرتبط نيســت و تامين اجتماعی 
هر پرونده را به صورت جداگانه باید بررســی کند.

وی گفت: در مواردی تخلفاتی دیده شــده که تامين 
اجتماعــی بدهی یک پرونده پيمانکار را به ســایر 
پرونده های آن ارتباط می دهد و مشکلاتی را برای 

بخش خصوصی ایجاد کرده است.

استاندار خوزستان: 

بخش خصوصی استان برای جذب سرمایه گذار بیشتر همکاری کند

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // دادستان کشور گفت: توجه 
 به نیروی انســانی و شناسایی قضات فاضل و انقلابی رویکرد اصلی

 قوه قضائیه است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاســلام "محمد موحدی آزاد" در 
دیدار با نماینده ولی فقيه در اســتان یزد گفت: با شناسایی افراد مستعد 
و تشــکيل بانک اطلاعاتی از افراد جوان، مســتعد و دارای قابليت، 
 رویکرد استفاده از نيروهای جوان، فاضل و انقلابی در سطح مدیریت در 
 قوه قضایيه دنبال می شــود.وی با اشــاره به ابلاغ ســند جدید تحول 
قوه قضائيه ادامه داد: هوشمندســازی و تســهيل ارائه خدمات، جلب 
رضایتمندی مردم و ایجاد زمينه هایی برای افزایش مشارکت مردم در امور 
مرتبط با دستگاه قضایی از طریق تقویت نهادهای سازشی از تاکيدات 
سند تحول قوه قضائيه است.همچنين آیت الله "محمدرضا ناصری" نماینده 
ولی فقيه در اســتان یزد گفت: شناسایی و تشکيل بانک نخبگان برای 
استفاده در پست های مدیریتی کشور اقدام مهم و ضرورت اجتناب ناپذیر 

است و شناسایی نخبگان و جوانان متعهد یک الگوی کامل  مدیریتی بود 
که در ابتدای انقلاب توسط شهيد بهشتی انجام می شد.همچنين موحدی 
آزاد به صورت سرزده از مجتمع قضایی شهيد صدوقی )ره( بازدید، در 
این برنامه با حضور در شــعب با تعدای از قضات، کارکنان و مراجعان 
دیدار و گفت و گو کرد و سپس به بررسی تعدادی از پرونده های تشکيل  
شده پرداخت. وی همچنين در مراسم تودیع و معارفه مدیران کل پيشين 
و جدید دادگستری استان یزد افزود: آزادی از شعارهای اصلی انقلاب 
ماست و بخش های مختلف دارد که قابل تفسير و تعبير است البته در 
اصل ۱۵۶ قانون اساسی از وظایف قوه قضائيه تامين آزادی های مشروع 
 است.دادستان کل کشــور ادامه داد: اخيرا لایحه حقوق عامه تکميل و 
 به معاون حقوقــی قوه قضایيه داده شــده که باید پيگيری شــود تا 
 دادستان ها بدانند تکليف قانونی چيست و حقوق عامه کاملا مشخص باشد؛ 
 آزادی های مشــروع از مطالبات رهبر معظم انقلاب است. استان یزد 

یک ميليون و ۲۵۰ هزار نفر جمعيت دارد.

 آرزو توکلی سرویس استان ها // دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان کرمان گفت: طی یک سال اخیر در رابطه با قاچاق 
کالا و ارز پنج هزار و ٣٠٧ فقره پرونده در دادسراهای سراسر 
این استان تشکیل و در این رابطه پنج هزار ٩٣۶ متهم دستگیر 

شده و تحت تعقیب قضایی قرار گرفته اند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ ، مهدی بخشــی در نشست شورای 
 معاونان دادگســتری اســتان کرمان، برخورد با اراذل و اوباش 
 و عواملــی که باعث ایجــاد ناامنی در جامعه می شــوند را از

 اولویت های کاری دادستانی اعلام کرد و بيان داشت: طی یک سال 
اخير علاوه بر تشکيل بانک اطلاعات اراذل و اوباش، با اقدامات 
نهادهــای اطلاعاتی، امنيتی و انتظامی تعداد ۵۱۲ نفر از مجرمين 
خطرناک و اراذل و اوباش شناســنامه دار در کرمان شناسایی و 
دســتگير شده اند.وی اعلام کرد: طبق اعلام رسمی دادستانی کل 
کشور، کرمان جز استان های برتر در خصوص نحوه تعيين اموال 
توقيفی از قاچاقچيان و رسيدگی به پرونده های قضایی مرتکبين 
جرائم موضوع قانون مبارزه با مواد مخدر اســت.این مقام ارشد 
قضایی در اســتان کرمان خاطرنشان کرد: طی یک سال گذشته 
بيش از ۲۶8 هزار و 8۶ فقره پرونده در دادســراهای سراسر این 
 اســتان مورد رسيدگی قرار گرفته که نسبت به مدت مشابه سال 
قبل تر آن قضات و کارکنان دادســراها ۱۲ درصد بيشتر پرونده 
مختومه کرده اند.بخشــی افزود: طی یک سال گذشته ۱۰۵ هزار 
و 8۱۱ فقره گواهی ســو پيشينه در دادســراهای سراسر استان 
کرمان صادر شــده که شاهد افزایش ۲۳ درصدی صدور گواهی 
سو پيشــينه در ۱۲ ماه سال ۱۴۰۲ نســبت به زمان مشابه در 
 سال ۱۴۰۱ هســتيم.وی اعلام کرد: در راستای حرکت به سمت 
 قوه قضایيه هوشــمند و تمام الکترونيک در سال گذشته بيش از

 ۵۷۰ هزار و ۴۱8 فقره اوراق قضایی در دادسراهای استان به صورت 
الکترونيک ابلاغ شده که شاهد افزایش ابلاغ های الکترونيک از 
۹۴ درصد به ۹۵ درصد بوده ایم.وی در رابطه با ارتباط الکترونيک 
مجموعه دادستانی با زندان گفت: بيش از ۹۰ درصد دادرسی ها در 
دادسرای عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان با زندان به صورت 
 ارتباط الکترونيک است و این امر از اعزام حضوری مددجویان به 
زندان ها جلوگيری کرده است.دادســتان کرمان با اشاره به اینکه 
شنيدن صدای مردم همواره در اولویت کار دادستانی است، افزود: 
طی یک ســال اخير نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن ميزان 
ملاقات مردمی های دادســتان و معاونين ۲۷ درصد رشد داشته 
است.دادستان عمومی و انقلاب مرکز اســتان کرمان از افزایش 
قابل توجه مصادیق کيفرخواســت شــفاهی در دادسرای کرمان 
نســبت به مشابه سال گذشــته خبر داد.وی با ابراز خرسندی از 
رشد چشمگير موارد کيفرخواست شفاهی در این حوزه قضایی 
بيان کرد: در مواردی که قانون اجازه داده و شرایط ایجاب می کند، 
از کيفرخواست شفاهی استفاده می کنند که افزایش ۵۱ درصدی 
دادسراهای کل استان و ۲۱8 درصدی دادسرای شهرستان کرمان 
نسبت به زمان مشابه سال گذشته به ثبت رسيده است که این آمار 
در مقایسه با کل ســال گذشته روند افزایش قابل ملاحظه ای را 
نمایش می دهد و قطعا به این نيز اکتفا نخواهيم کرد و منتظر اقدامات 
بهتر و بيشتری در این ابعاد خواهيم بود.بخشی کيفرخواست شفاهی 
را در راستای کاهش اطاله دادرسی در رسيدگی های کيفری دانست 
و عنوان داشت: مهمترین مصداق دادرسی بدون کيفرخواست را باید 
در کيفرخواست شفاهی جست وجو کرد و استفاده از این ظرفيت 
می تواند در رفع اطاله دادرسی و تعيين تکليف وضعيت پرونده های 

قضایی در کمترین زمان ممکن مؤثر باشد.

دادستان کل کشور: 

توجه به نیروی انسانی رویکرد قوه قضائیه است
دادستان کرمان:

 پنج هزار متهم قاچاق کالا و ارز 
در استان تحت تعقیب قضایی هستند

خبر

۱۵۰ مقاله به همایش بین المللی
 تاریخ فرهنگ و تمدن خلیج فارس ارسال شد

مؤسسه عمران صنعت در نظر دارد نسبت به اجاره نمودن ماشین آلات راهسازی شامل یکدستگاه گریدر و ۲ دستگاه 
غلتک جهت پروژه طرح جامع شــبکه ارتباطی خلیج فارس مطابق شرح مندرج در اسناد و مدارک و شرایط مناقصه و 

قرارداد از طریق ذیل اقدام نماید :
- اجاره یکدستگاه گریدر به مدت ۶ ماه.
- اجاره ۲ دستگاه غلتک به مدت ۶ ماه.

- تامین محل اسکان ، غذا و سوخت بعهده کارگاه می باشد.
- محل اجرای کار قطعه ۴ جاده لافت به درگهان در جزیره قشم می باشد. 

- مبلغ تضمین شرکت در مناقصه ۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال می باشد.
لذا از کلیه پیمانکاران واجد شــرایط که تمایل به حضور در فراخوان را دارند دعوت می شــود حداکثر 3 روز از تاریخ 
 چاپ آگهی از ســاعت ۸ الی 1۶ با در دســت داشــتن معرفی نامه و رزومه مرتبط جهت دریافت اســناد مناقصه به 
 آدرس های زیر مراجعه نمایند. الف( تهران - خیابان شهید کلاهدوز )دولت( - جنب بلوار کاوه - روبروی کارگزاری بورس - 

کوچه طلاکوب - موسسه عمران صنعت. شماره تماس:۰۲1۲۲۷۶۲۰۰۹-۰۲1۲۲۷۸۰3۸۷ 
ب( استان هرمزگان - قشم - بعد از رستوران نعیم - اسکله بهمن. شماره تماس :۰۹1۷۷۴۲۷۰1۵

 هزینه چاپ آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد.

آگهی فراخوان عمومیآگهی فراخوان عمومی

مؤسسه عمران صنعت مؤسسه عمران صنعت 

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //  رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان یزد گفت: اولین کنگره بین المللی شتر کشور در شهریور 
ماه ۱۴٠٣ با میزبانی استان یزد و شهرستان بافق برگزار می شود.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدعلی حاتمی زاده با اشاره به اینکه استان یزد محور تحقيق و توسعه شتر تک کوهانه کشور و منطقه است، 
اظهار کرد: با توجه به اهميت شتر در سند تحولی یزد نوین و نامگذاری سال ۲۰۲۴ به نام شتر، تکميل زنجيره ارزش این حيوان ارزشمند 
در آینده دامی کشور اهميت زیادی دارد.وی افزود: اولين کنگره بين المللی شتر کشور در استان یزد، در شهرستان بافق با حضور نخبگان، 
اندیشمندان و محققانی از ایران و سایر کشورها در شهریور ماه ۱۴۰۳ برگزار خواهد شد.حاتمی زاده عنوان کرد: نشست کميته فنی شتر کشور 
با موضوع الزامات ایجاد شترداری اکولوژیک با بهره مندی از ظرفيتهای ملی و بين المللی و برنامه ریزی برگزاری کنگره بين المللی شتر کشور 
با حضور رئيس مرکز اصلاح نژاد دام و سایر مسئولين کشوری، استانی و شهرستانی چهارشنبه ۵ اردیبهشت ۱۴۰۳ در شهرستان بافق برگزار 
می شود.گفتنی است؛ در حاشيه این نشست مجموعه گردشگری کشاورزی پرورش شتر، دام کهن دژ واقع در روستای فهرج افتتاح خواهد شد.

یزد میزبان اولین کنگره بین المللی شتر در کشور
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فرهنگ وهنر

  گروه فرهنگی // چرا ســریال های کمدی تلویزیونی 
مثل »نــون. خ« یا »زیرخاکی« امســال موفق نبودند و 
نتوانســتند تماشــاگرانش را بخندانند؟ جدا از فيلمنامه 
ضعيف این آثار که در همه نقدهابه آن پرداخته شده، علت 
ماهوی و بنيادین ضعف این سریال ها را باید در نگاه شان 
به پدیده خنده جســت وجو کرد. همشهری آنلاین: حتما 
ــ و  برای تان پيش آمده که در محفل و مجلســی جدی ـ
حتی بگذارید بگویيم عبوس ـــ حاضر باشيد که به هر 
دليلی نباید بخندید؛ یعنی در آنجا خندیدن از نظر اخلاقی، 
عملی نادرست تلقی می شده است اما ناگهان خنده به زیر 
پوســت تان خزیده و عضلات صورت تان را چنان به هر 
سو کشيده که چاره ای جز خندیدن نداشته اید. به  احتمال 
زیاد در این وضعيت ســعی کرده اید با پرت کردن فکرتان 
از موضوعی که شما را به خنده می اندازد یا با فشار زبان 
به ســقف دهان تان یا مَکِش قشــر درونی چپ و راست 
لپ تان یا با منقبض کردن عضــلات صورت تان  جلوی 
خنده تان را بگيرید. بماند که در چنين موقعيتی چهره آدم 
چقدر خنده دار و مسخره می شود و حتی ممکن است به 
سوءتفاهم بيشــتری دامن بزند. خندیدن خصلتی انسانی 
اســت و نمی توان کسی را به دليل خندیدن سرزنش کرد. 
خنده را می توان مثل سلاحی شخصی یا رویکردی فردی 
در مقابله با مشــکلات به کار گرفت اما پرواضح است که 
هر موضوعی مسبب خنده نمی شود. این نکته ای است که 
فيلمنامه نویسان سریال ها و فيلم های ایرانی از آن غافل اند.

آنری برگســون )متولد ۱8 اکتبر ۱8۵۹ ـ درگذشــته ۴ 
ژانویه سال ۱۹۴۱(، فيلسوف نامدار فرانسوی، رساله ای 
موجــز و مختصر در باب خنده دارد که به فارســی هم 
ترجمه شده اســت. برگسون در این اثر کم حجم اما بدیع 
و عميق، ســه خصلت اصلی برای خنده برمی شمرد. اول 
اینکه خنده خصلتی انسانی است. اگر شیء یا حيوانی و 
به طور کلی هر پدیده ای انســان را به خندیدن وادارد، به 
اعتقاد برگسون، به دليل رفتار یا حالت انسانی آن است. از 
این منظر، انسان صرفا جانداری نيست که می خندد بلکه 
جانداری اســت که می خنداند و اگر ما به چيزی )اعم از 
جاندار یا غيرجاندار( می خندیم، حتما به سبب شباهتش 
به انســان یا تأثير انسان بر آن اســت. ویژگی دومی که 
برگسون، آن را با خنده ملازم می داند، بی احساسی است. 
منظور برگسون از بی احساسی، متاثر نشدن است؛ نوعی 
برخورد عاری از احســاس و از سر شعور و منطق برای 
خندیدن به موضوعی لازم اســت. اگر ما از زمين خوردن 
چاپلين یا سقوط باستر کيتون متاثر شویم، توانایی خندیدن 
به موقعيت آنها را از دســت می دهيم؛ پس برخورد سرد 
و منطقی با پدیده ای احساســی و غيرمنطقی است که ما 
را به خنده می اندازد. نکته سوم، مسری بودن خنده است. 
برگسون برای خنده، نقشی اجتماعی قائل است و معتقد 
است که خنده به نوعی تفاهم و اشتراک نياز دارد. در واقع 
خنده به درک متقابلی نياز دارد تا گروهی از افراد را درگير 
کند. از دید برگســون، خنده حاصل غفلت است و نوعی 
مجازات اجتماعی برای شخصِ غافل محسوب می شود. 
کسی که به هر دليلی در اجتماع، موجبات خنده دیگران 
را فراهم می ســازد، غفلتی کرده که او را از وضعی طبيعی 
که مورد پذیرش اجتماع اســت خارج کرده و به موضوع 
خنده سایرین بدل کرده است.جدا از آشنایی با تکنيک های 
فيلمنامه نویسی و نگارش سریال های تلویزیونی، توجه به 
این ۳ خصلت خنده در نگارش یک فيلمنامه موفق برای 
ســينما یا تلویزیون بسيار مهم است. نویسنده ای که هيچ 
تلقی ای از این خصلت ها ندارد مدام دست به دامن کليشه ها 
برای خنداندن مخاطب می شود و در آخر هم ناکام می ماند. 
بخشی از علت شکست دو ســریال کمدی نوروز و ماه 

رمضان امسال را باید در این ناآشنایی جست وجو کرد.

خبر

گروه فرهنگی // وزیر آموزش و پرورش، قیمت 
کتاب درسی در ایران را مناسب و ارزان اعلام 
کرد و از افزایش هزار میلیارد تومان دیگر برای 
تولید کتاب های درســی سال تحصیلی جدید 

خبر داد.
   رضا مرادصحرائی در حاشيه جلسه هيئت دولت 
درباره افزایش قيمت کتاب های درســی بيان کرد: 
افزایش قيمت کتاب های درســی طبيعی است و هر 
ســال متناسب با نرخ تورم نســبت به سال گذشته 
افزایش پيدا می کند.وی در ادامه با بيان اینکه قيمت 
کتاب های درسی در ایران بسيار ارزان است، افزود: 
در جلسه هفته گذشته دولت، هزار ميليارد تومان یارانه 

چاپ کتاب درسی به سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشــی کتاب اضافه شــد تا بتوانيم به قيمتی که 
اکنون اعلام شده دست پيدا کنيم.مرادصحرایی ادامه 
داد: هزینه همه کتاب های درسی کلاس اول، حدود 
۷۰ هزار تومان اســت در حالی که یک عنوان کتاب 
بيش از ۳۰۰ هزار تومان اســت؛ بنابراین اختصاص 
این یارانه به ســازمان پژوهش موجب شد تا کتاب 
با قيمت کمتری به دســت مردم برســد.وی تقویت 
سياست حمایتی دولت در بخش توليد کتاب درسی 
را مطابق با افزایش هزینه های توليد کتاب اعلام کرد 
و گفت: قيمت کتاب های درسی سال جدید که اعلام 
شده، براساس یارانه ۲ هزار و ۱۰۰ ميليارد تومانی 

است و اگر قرار بود کتاب های درسی با یارانه قبلی 
یعنی هزار و ۱۰۰ ميليون تومانی، قيمت گذاری شود، 
قيمت های جدید افزایش درخورتوجهی پيدا می کرد؛ 
بنابراین هزار ميليارد تومان دیگر برای کمک به مردم 
از دولت یارانه گرفتيــم و در نهایت قيمت را اعلام 
کردیم؛ علت تاخير اعــلام زمان ثبت نام کتاب های 
درسی نيز همين بود که بتوانيم از دولت یارانه بگيریم .

وزیر آموزش و پرورش همچنين درباره سياســت 
آمــوزش و پرورش در اســتفاده از کاغذ ایرانی در 
چاپ کتاب های درسی بيان کرد: این سياست ادامه 
دارد و کاغذ همه کتاب های درســی، ایرانی است.به 
گزارش ایبنا ؛ رضا مرادصحرائی درباره حمایت از 

دانش آموزان برای خرید از نمایشگاه کتاب تهران بيان 
کرد: تخصيص یارانه خرید از نمایشگاه کتاب تهران، 

برعهده وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است و این 
وزارتخانه همواره به دانش آموزان توجه دارد.

توضیحات وزیر آموزش و پرورش درباره قیمت کتاب های درسی

 

گروه فرهنگی // محمدعلی اسلامی ندوشــن با یاد کردن از 
سعدی به عنوان شادترین شاعر ایران، سال ها پیش این پرسش 
را مطرح کرده که چه شــد او طی ٧٠٠ ســال، حاضرترین فرد 
در متن جامعه ایران بود و چه شــد که طی ۵٠ سال آن طور که 

می بایست، به مقام او توجه نشد؟ 
   محمدعلی اســلامی ندوشن متولد ۱۳۰۴ در ندوشن یزد بود که  
بــرای دیدار با فرزندانش به کانادا رفــت و بعد به خاطر عوارض 
کهولت ســن و کرونا آن جا ماندگار شــد و پنجم اردیبهشت سال 
۱۴۰۱ چشم از دنيا فروبست و خانواده پيکرش را همان جا به امانت 
به خاک سپردند تا در فرصت مناسب، طبق وصيت خودش به ایران 
برگردد و در نيشــابور در جوار آرامگاه عطار و خيام آرام گيرد؛ 
هرچند زادگاهش یزد بود و از ندوشن برخاسته بود.پيکر اسلامی 
ندوشن ۲8 آبان ۱۴۰۲ به ایران بازگشت و بعد از تشييع در دانشگاه 
تهران، یزد و نيشــابور در خانه ابدی اش آرام گرفت.این نویسنده 
و پژوهشــگر دانش آموخته حقوق بين الملل از فرانسه بود و استاد 

پيشين دانشگاه تهران، که علاوه بر درس های حقوقی، به تدریس 
نقد ادبی، سخن سنجی و ادبيات تطبيقی نيز می پرداخت. او سال ها 
زندگی خود را صرف تحقيق در آثار علمی و ادبی ایران و ترجمه 
آثار نویســندگان جهان کرد و آثارش به صورت کتاب در بيش از 
۵۰ جلد در زمينه های گوناگون اعم از ادبی، فرهنگی و اجتماعی 
به چاپ رســيده است. همزمان با ســالروز درگذشت محمدعلی 
اسلامی ندوشن در اردیبهشــت که با نام سعدی گره خورده و در 
هفته بزرگداشت این شاعر قرار داریم، بخش هایی از  جستار او را 
درباره سعدی که در کتاب »چهار سخنگوی وجدان ایرانی« )چاپ 
سوم - ۱۳8۰( منتشر شده است می خوانيم. اسلامی ندوشن در این 
کتاب سعدی را حاضرترین فرد در متن جامعه ایرانی می داند و از 
این شاعر به عنوان اولين معلم و یک مصلح اجتماعی یاد می کند و 
او را »سخنگوی ضمير آگاه ایرانی« می خواند که در دوره هایی کمتر 

به او توجه شده و کمتر درباره او حرف زده شده است.

اسلامی ندوشن در این کتاب نوشته است:
ز خلق، گوی لطافت تو برده ای امروز

به خوبرویی و سعدی به خوب گفتاری
  سعدی تقریباً شادترین شاعر ایران است. شاعری است که کمتر ما را 
در دست اندازهای زمين و آسمان می اندازد، و یا در دست اندازهایی 
کــه وجدان ما را به تب و تاب افکند. خيلی آرام بيان می کند و در 
واقع می خواهد ما را آرام به راه راست بياورد. نزدیک هفتصد سال 
سعدی در ایران معلم اول بوده. به عنوان »مصلح اجتماعی« می توان 
گفت که درس دهنده به همه خانواده ها بوده. اگر درسش را گوش 
نکرده اند، موضوع دیگری اســت. او درس خود را داده، مردم هم 
خوانده اند و تکرار کرده اند، از مکتب خانه ها تا بالاترین مجامع ایران. 
چه شــد که طی این هفتصد سال، حاضرترین فرد در متن جامعه 
ایران بوده است؟ و چه شد که طی این پنجاه سال اخير آن طور که 
می بایست، به مقام سعدی توجه نشد؟ کسان دیگری به عللی بيشتر 
در متن توجه بودند، بيشتر کتاب درباره شان نوشته شد، بيشتر بحث و 
حرف درباره آنها صورت گرفت، مثل حافظ و مولوی و فردوسی. از 
این چهار بزرگ، از سعدی کمتر حرفش زده شد. برای این موضوع 
چند علت هست: یکی اینکه از زمانی که بيشتر سياسی شدیم، یعنی 
از شهریور ۲۰ که ایران در اشغال قرار گرفت، قشری از جامعه ایران 
یکدفعه سياسی شد، گروه های مختلف، مرام ها و حزب های مختلف 
و زیر و بم های مختلف پيش آمد و کســانی که خود را »پيشرو« 
می دانستند، سعدی خيلی به مذاقشــان خوش نمی آمد؛ زیرا او را 
چنان که باید قاطع نمی دیدند که یک جهت را در پيش بگيرد؛ مثلا 
تکليف با مولانا روشن تر است، یا فردوسی، یا حتی حافظ. سعدی 
چون همه جانبه است، همه مسائل بشری را مطرح کرده، هيچ جهتی 
را به تنهایی نگرفته و قصدش واقعا تربيت ســاده اجتماعی برای 
جامعه بوده، باب طبع کســانی که بيشتر یک جهتی فکر می کردند، 
نبوده. سياستْ قاطع اســت. یک حزب می گوید این باید بشود و 
آن نباید بشود، یک مرام نيز همين گونه فکر می کند. فکر یک جهتی 
باعث می شود که انسان ها پيشوایان فکری خود را آسان تر در جهت 
معينی انتخاب کنند، تا آنها کمک کنند به نظریه ای که آن حزب یا آن 

دسته و گروه به آن دلبسته است. این است که سعدی چنان که باید، 
باب طبع چپ روها و کسانی که اندیشه تند را دنبال می کردند و خواه 
ناخواه روی نظریاتشان تعصب داشتند، نبود. آنها هم چون تبليغات 
وسيعی داشــتند، در دیگران و به خصوص جوان ها اثرگذار شدند. 
البته پيش اهل نظر هميشه سعدی، سعدی بوده؛ اما نزد کسانی که با 
سياست تند سروکار داشته اند، کمی نادیده گرفته شده و حتی کسانی 
 سبکسرانه این جســارت را به خود دادند که لطيف ترین سخنور

 زبان فارسی را »ناظم« بخوانند، نه شاعر!
  علت دوم این بود که ســعدی جامعه ایرانی را واگو و ترجمانی 
می کند؛ یعنی آینه ای اســت در برابر ما. بدیهی اســت که او به این 
بسنده نمی کند. »مایی« که او می خواهد، آن است که بهتر از آنچه 
هست باشد، عيب هایش تا حد امکان کاهش گيرد. البته او اینقدر 
واقع بين هســت که بداند بشر بی عيب نمی شود. کمال وجود ندارد 
و هر انســانی یک مقدار در معرض لغزش است؛ اما تا حد ممکن 
می خواهد جامعه را اصلاح کند؛ بنابراین آینه وجودی جامعه ایرانی 
اســت. عيب ها و حسن هایش، هر دو را می گوید و ما البته در این 
پنجاه ساله که دگرگونی سياسی می خواسته ایم، این را خيلی خوش 
نداشته ایم. گذشتگان ما قدر این سخن ها را می دانستند و برایشان 
مســأله ای نبود. ما که در معرض فرهنگ غرب و چپ قرار گرفته 
بودیم و عوارض بعدی اش را هم به نوعی دیدیم، خوش نداشــتيم 
که قيافه خودمان را در آینه ســعدی نظاره کنيم! گرایش بر آن بود 
که اندیشه های حزبی و سياسی جامعه را پيش ببرد، تا اینکه یک 
فرد اخلاقی بخواهد آن را اصلاح کند.به گزارش ایســنا، سومين 
نکته این اســت که اصلاح کردن فردی خود، قدری مشکل تر است 
تا دنباله روی از یک مرام و یک روش. این یکی آسان تر است؛ زیرا 
افراد جمع می شوند، دنبال هم راه می افتند، چند شعار را مدنظر قرار 
می دهند و اميد دارند که فکر خود را بر کرسی بنشانند، در حالی که 
اصلاح فردی و اخلاقی کار آسانی نيست. انسان باید قدری تحمل 
محروميت بکند، تحمل انضبــاط بکند، برای خود مقداری حفاظ 
اخلاقی قرار دهد تا بتواند انسان بهتری بشود، و چون این کار آسان 

نبوده، مردم آن طور که باید به طرف سعدی نرفتند.
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 چرا دیگر از دیدن سریال های »نون. خ« 
و »زیرخاکی« نمی خندیم

چرا شادترین
 شاعر ایران سال ها 
نادیده گرفته شد؟

سریال جدید شبکه سه مشخص شد

 گروه فرهنگی // با اعلام تلویزیون سریال »بدل« به کارگردانی علی مشهدی و بازی 
 شهرام قائدی، هادی عامل هاشــمی، داریوش سلیمی، اصغر حیدری، ساعد هدایتی

 و ... به زودی از شبکه سه سیما پخش می شود.
    ســریال »بدل« هم اکنون مراحل پایانی تدوین و صداگذاری خود را می گذراند و قرار 
است بعد از سریال »هفت سر اژدها« به روی آنتن شبکه سه سيما برود.در سریال »بدل« 
بازیگرانی همچون شــهرام قائدی، هادی عامل هاشمی، داریوش سليمی، اصغر حيدری، 
ساعد هدایتی، اشکان اشتياق، فرزانه سهيلی، ابوالفضل رجبی و پریسا مقتدی به ایفای نقش 
پرداخته اند.به گزارش ایسنا ، این سریال به کارگردانی و نویسندگی علی مشهدی )عليرضا 
مسعودی( و به تهيه کنندگی رضا نصيری محصول سيما فيلم است و در فضایی طنز به تحول 

انسان پرداخته است.

 گروه فرهنگی // ۱٠سینمای پرفروش کشور که بیش از ۱٠ میلیارد تومان تا سه 
میلیارد تومان در فروردین  فروش داشتند، اعلام شد. 

    ۶۷ درصد از فروش کل سينمای ایران در فروردین امسال مربوط به ۴۰ سينمای 
اول کشــور در این ماه بود و جمع کل فروش این سينماها بيش از ۱۴۶ ميليارد و 
8۵۱ ميليون تومان اعلام شد.پردیس سينمایی »کوروش« تهران با فروش بيش از 
۱۰ ميليارد و ۳۲۲ ميليون تومان، پردیس ســينمایی »ایران مال« تهران با فروش 
بيش از هشــت ميليارد و ۳۴۵ ميليون تومان، پردیس سينمایی »آزادی« تهران 
با فروش بيش از چهار ميليارد و ۴۴۳ ميليون تومان در جایگاه اول تا سوم قرار 
دارند. فروش در این سه سينما در مجموع بيش از ۲۲ ميليارد تومان از کل فروش 

را شامل می شود.به گزارش ایرنا، پردیس »هنر شهر آفتاب« شيراز با فروش بيش 
از چهار ميليارد و ۲۵۱ ميليون تومان، پردیس سينمایی »مگامال« تهران با فروش 
بيش از ســه ميليارد و ۷۲۲ ميليون تومان، پردیس سينمایی »هدیش« تهران با 
فروش بيش از سه ميليارد و ۷۰۹ ميليون تومان، پردیس سينمایی »هویزه« مشهد 
با فروش بيش از ســه ميليارد و ۵۴۰ ميليون تومان، پردیس ســينمایی »ملت« 
تهران با فروش بيش از ســه ميليارد و ۲۶۳ ميليون تومان، پردیس سينمایی »بام 
نيایش« تهران با فروش بيش از سه ميليارد و 8۳ ميليون تومان و پردیس سينمایی 
»اکومال« کرج با فروش بيش از ســه ميليــارد و ۶۰ ميليون تومان به ترتيب در 
رتبه های چهارم تا دهم جدول سينماهای پرفروش کشور در فروردین قرار گرفتند.

۱۰ سینمای پرفروش کشور در فروردین  اعلام شد



مفقودی
پروانه کسب  به شماره 172۴9ص پ ک  

صدور 1۴۰۰/2/12 صنف لوازم خانگی برقی 
 بنام فرشید اسدپور به آدرس قشم درگهان 

مجتمع  تجاری  دریا طبقه  همکف  
ساحل 1 پلاک 112۴مفقود شده 
و از درجه اعتبار ساقط می باشد

حوادث جهان

پس لرزه ۶.۱ ریشتری 
در تایوان خسارت به  جا گذاشت

 پــس از وقوع زلزله ۷.۴ ریشــتری اخير در بخش هایی از 
تایوان، تاکنــون زمين لرزه های متعددی در این مناطق رخ داده 
است. سازمان زمين شناسی ایالات متحده در همين رابطه اعلام 
کرده است موج جدیدی از پس لرزه ها بامداد سه شنبه تایوان را 
لرزاند.قوی ترینِ این لرزه ها به بزرگی ۶.۱ ریشتر بود. این لرزش 
که به عنوان یک پس لرزه ثبت شــده اســت در ۲8 کيلومتری 
جنوب شهر »هوالين« و در عمق ۱۰ کيلومتری زمين رخ داد.
تاکنون تلفاتی ناشی از وقوع این پس لرزه ها گزارش نشده است. 
با این حال به دو ســاختمان که پيش از این تخليه شده بودند، 
خساراتی وارد شده است. بزرگی شش زمين لرزه دیگر ۴.۵ تا 

۶ ریشتر بود و همگی در نزدیکی شهر هوالين اتفاق افتادند.
انهدام باند قاچاق مواد مخدر در فرودگاه ژاپن

 منابع خبری اعلام کردند ۶ نفر به اتهام پنهان کردن موادمخدر 
در محموله های ماشــين آلات وارداتی و قاچــاق این مواد از 
مکزیک به ژاپن دســتگير شده اند. این منابع می گویند مقامات 
گمرک مواد محرک را در غلتک های تسمه نقاله کوچک وارداتی 
در فرودگاه بين المللی ناریتا پيدا کردند.این ۶ نفر شامل یکی از 
اعضای ارشد یک باند یاکوزا وابسته به سندیکای سوميوشی کای 
هســتند.منابع تحقيقاتی می گویند بازداشت شــدگان در ژوئن 
گذشــته هم حدود ۱۵ کيلوگرم مواد مخــدر محرک را برای 
مقاصد تجاری قاچــاق کرده اند.به گفته پليس، ارزش خيابانی 
این محموله قاچاق ۹۴۰ ميليون ینِ اســت.بنابر گزارش شبکه 
تلویزیونی ان اچ کی، بازرسان به دخالت یک کارتل مواد مخدر 

مکزیکی در این نقل و انتقال مشکوک هستند.
واژگونی قایق مهاجران در کانال مانش قربانی گرفت

  دســت کم پنج مهاجر از جمله یک کودک پس از واژگونی 
قایقشــان در تلاش برای عبور از کانال مانش، جان خود را از 
دست داده اند. حدود ۱۰۰ مهاجر در چندین قایق بوده اند.گفته 
می  شــود این قایق ها پس از تلاش برای عبور از کانال مانش 
با مشــکل مواجه شــدند که حداقل یکی از آنها واژگون شده 
است.گارد ساحلی فرانسه به رویترز گفت پليس در حال انجام 
عمليات جســت وجو و نجات در یک ساحل است و افزود که 

چندین جسد نيز یافت شده است.

  روابط عمومي اداره کل  روابط عمومي اداره کلمصرف مصرف آبزيانآبزيان باعث كاهش سكته های قلبي مي شود باعث كاهش سكته های قلبي مي شود
شیلات هرمزگانشیلات هرمزگان

  55
شنبه  8 اردیبهشت  1403

18 شوال  1445

سال بیست و سوم شماره 4427

در امتداد تاریکی

     

  وقتی به خاطر دخالت های باجناقم در زندگی از 
همسرم طلاق گرفتم، دچار افسردگی شدم و به 
مصرف مواد مخدر روی آوردم  ولی خیلی زود به 
خود آمدم و خلافکاری را کنار گذاشتم. در این 
شرایط بود که فهمیدم یکی از مغازه داران محلی 
به لوازم تعمیرگاهم دستبرد می زند. من هم برای 

انتقام از او دست به سرقت اموالش زدم که  ...
  جوان ۳8 ساله ای که به اتهام دستبرد به اموال یک 
مغازه دســتگير شده است، درباره سرگذشت خود به 
مشــاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: پدرم که 
آرماتور بند ساختمان بود یک سال قبل بر اثر بيماری 
ســرطان فوت کرد اما از همان دوران کودکی که به 
خاطر دارم مادرم نيز برای تامين هزینه های زندگی 
در منــازل مردم کارگری می کــرد تا همه خواهر و 
برادرانم سروسامان گرفتند. درحالی که برادرانم بيشتر 
به حرفه پدرم روی آورده بودند من به شغل مکانيکی 
علاقه داشتم و به همين دليل هم رشته مکانيک را در 
دبيرستان ادامه دادم و به استاد کار ماهری تبدیل شدم. 
خلاصه در یکی از همين روزها بود که به دختر یکی 
از بستگانم دل باختم و با او ازدواج کردم اما متاسفانه 
به خاطر دخالت های باجناقم، اختلافات زیادی در 
دوران نامزدی بين من و همسرم به وجود آمد چراکه 
پدر زنم فوت کرده بود و باجناقم امور زندگی آن ها 
را در دست داشــت. از سوی دیگر هم باجناقم قبلا 
خواستگارخواهر من بود اما به خاطر اعتيادش به او 
پاســخ منفی دادیم. همين موضوع به کينه ای عميق 
تبدیل شد که حالا قصد انتقام از مرا داشت. بالاخره 
این اختلافات با همســر ۱۷ ساله ام به جایی رسيد 
که در نهایت به جدایی انجاميد و من و »نيوشــا« از 
یکدیگر طلاق گرفتيم. در این شــرایط بود که دچار 
افسردگی شدیدی شدم و بر اثر همنشينی با دوستان 
معتادی که اطرافم را گرفته بودند به مصرف سيگار و 
مواد مخدر روی آوردم. چند سال بعد از این ماجرا و 
بــا اصرارهای مادرم بالاخره با زن مطلقه ای ازدواج 
کردم که بســيار مهربان بود و موجب شد تا مصرف 
مواد را کنار بگذارم و هــم اکنون نيز در انتظار تولد 
فرزندم هستم اما ماجرای ســرقت از آن جا شروع 
شد که من بعد از ترک اعتياد تعميرگاهی را در یکی 
از مجتمع هــای تعمير خودرو اجاره کردم و به حرفه 
مکانيکی مشغول شــدم. درآمدم بسيار خوب بود و 
روزهای شــيرینی را می گذراندم تا این که یکی از 
دستگاه های تعمير خودرو از مغازه ام سرقت شد. من 
هم به یکی از همسایگانم مشکوک شدم که او نيز در 
همان مجتمع تعميرگاه دیگری داشت ولی چون با هم 
ارتباط کاری داشتيم نتوانستم موضوع را برایش بازگو 
کنم اما وقتی دوبار دیگر این ســرقت ها تکرار شد 
دیگر به یقين رسيدم که »عزیز« به تعميرگاهم دستبرد 
می زند. او تقریبا هم سن و سال  خودم بود و رو دررو 
نمی توانستم سرقت ها را به او نسبت بدهم. به همين 
خاطر تصميم اشــتباهی گرفتم و من هم برای انتقام 
شــبانه به تعمير گاه او رفتم و برخی از لوازم کار او 
را سرقت کردم ولی تعميرگاه او دوربين مخفی داشت 
و همه صحنه ســرقت را ضبط کرده بود اما تعميرگاه 
من دوربين نداشت و نمی توانستم سرقت تعميرگاهم 
را به او نسبت بدهم. حالا اگر همسرم متوجه ماجرای 
سرقت شود به یقين همسرم را نيز از دست خواهم داد 

اما ای کاش ...

سرقت برای انتقام !
ناکامي قاچاقچیان در جابه جایي ناکامي قاچاقچیان در جابه جایي 384384 کیلو تریاک   کیلو تریاک  

 گروه حوادث// فرمانده انتظامي هرمزگان 
گفت: با هوشــیاري و تــلاش همه جانبه 
در  قاچاقچیان  رودان  انتظامــي  ماموران 

انتقال ٣8۴کیلو تریاک ناکام ماندند. 
  به گزارش خبرنگار دریا،  ســردار »علي اکبر 
جاویدان« اظهار داشت: ماموران پليس مبارزه با 
مواد مخدر شهرستان رودان در راستاي مقابله 
جدي وبي امــان با قاچاق مواد مخدر ومبارزه 

با ســوداگران مرگ در محور بخش رودخانه 
این شهرســتان پس از چندین ساعت تعقيب و 
مراقبت هاي لازم و گشــت زني هاي پنهان و 
هدفمند به دو دستگاه خودرو سواري پژو ۴۰۵ 

مشکوک و دستور توقف دادند. 
 وي افزود: رانندگان با مشاهده ماموران بدون 
توجه به دســتور پليس و علائم هشدار دهنده 
اقدام به فرار کردند کــه پس از تعقيب و گریز 

سریع متهمان چون عرصه را بر خود تنگ دیدند 
با استفاده از موقعيت منطقه و تاریکي هوا با رها 

کردن خودروها از محل متواري شدند. 
   به گزارش خبرنــگار دریا، فرمانده انتظامي 
اســتان هرمزگان بيان داشــت: در بازرسي از 
خودروهاي توقيفي ۳8۴کيلو مواد مخدر تریاک 
کشف و ضبط و تلاش ماموران براي دستگيري 

متهمان ادامه دارد.

 گروه حوادث// فرمانده انتظامي اســتان از کشف انواع 
کالاي قاچاق در۴8 گذشته به ارزش ۲٠میلیارد ریال در 

استان خبر داد. 
 به گزارش خبرنگار دریا، سردار »علي اکبر جاویدان« عنوان 
داشت: ماموران انتظامي استان در اجراي طرح هاي مبارزه با 
قاچاق کالا وارز و حين کنترل محورهاي مواصلاتي ، موفق به 
کشف انواع کالاي قاچاق شدند.  وي افزود: کالاهاي قاچاق 

مکشوفه شامل: ۳ هزار و ۱۱۴ دست انواع البسه ، یکدستگاه 
موتورســيکلت پاکشتي ،یکدســتگاه موتور قایق ،۱۳۰ عدد 
انواع لوازم آرایشــي ،۱۹۲ جفت کفش ، ۶۶۵ دستگاه سيگار 
الکترونيک ، ۴۴کارتن انواع محصولات کشاورزي ،۶۵۰ عدد 
انواع آبميوه خارجي،۷ دســتگاه تلویزیــون led  و ... فاقد 
مدارک مي باشد.   فرمانده انتظامي استان  با اشاره به اینکه در 
این راستا ۱۲ خودرو شوتي توقيف و ۱۰ متهم به همراه پرونده 

متشــکله به مرجع قضایي معرفي شــدند، یادآورشد: حسب 
اعلام کارشناسان ارزش کالاهاي مکشوفه بالغ بر ۲۰ميليارد 
ریال مي باشد که کليه کالاهاي مکشوفه تحویل انبار سازمان 
اموال تمليکي اســتان شد.   سردار جاویدان تأکيد کرد: پليس 
در راســتاي مبارزه بي امان با قاچاق کالا و به تبع آن رونق 
و جهش توليد همه تلاش خود را به کار بســته، تا تحرک از 

قاچاقچيان و ضربه زنندگان به اقتصاد جامعه سلب شود.

کشف انواع کالاي قاچاق در هرمزگان 

  گروه حوادث// مدیر شــبکه بهداشت و 
درمان شهرستان قشم گفت: حال عمومی 
معاون اداره کل ورزش و جوانان اســتان 
هرمزگان، همسر و فرزند وی که در جاده 
لافت به قشم دچار سانحه رانندگی شده 

بودند، خوب است. 
  یاســر مرادی اظهار کرد: ساعاتی پيش و با 
اعلام وقوع سانحه رانندگی در جاده لافت به 

قشم، بلافاصله سه دستگاه آمبولانس به محل 
حادثه اعزام شد.وی ادامه داد: سرنشينان یک 
دســتگاه خودرو سمند که یکی از آنان روزبه 
زابلی معاون ورزش و جوانان استان هرمزگان 
بود به همراه ســه سرنشين دیگر دچار حادثه 
شــده بودند که بلافاصله وی به همراه همسر 
و فرزندش توسط گروه اعزامی به بيمارستان 

پيامبر اعظم)ص( شهر قشم انتقال یافتند.

مدیر شــبکه بهداشت و درمان شهرستان قشم 
توضيح داد: یک نفر در ایــن تصادف )برادر 

همسر زابلی( جان باخته است.
  به گفته مرادی، شدت حادثه بيشتر برای معاون 
ورزش و جوانان هرمزگان اســت که ضربه به 
سر، مهره های گردن و درد از ناحيه قفسه سينه 
گزارش شده و حال ۲ مجروح دیگر)همسرش( 
شکستگی بازو، زخم روی صورت و ضربه به 

بينی و )فرزندش( بدون هيچ گونه ضربه پس 
از سانحه با شرایط مساعد توصيف شده است.

  بــه گزارش ایرنــا، وی اضافه کــرد: بنابر 
درخواست معاون ورزش و جوانان هرمزگان، 
وی به همراه همسر و فرزندش دقایقی قبل از 
مســير دریایی با آمبولانس اورژانس دریایی 
۱۱۵ به بيمارستان شهيد محمدی در بندرعباس 

منتقل شدند.

سانحه رانندگی برای معاون اداره کل ورزش هرمزگان

آگهی حصر وراثت 
آقای جابر یگانه فرزند محمد دارای شماره ملی 4709961441 به شرح دادخواست به کلاسه از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان محمد یگانه فرزند 

جابر به شماره شناسنامه 1 در تاریخ 1401/05/20 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1- جابر یگانه فرزند محمد به شماره ملی 4709961441 به نسبت )پسر متوفی( 2- حسین یگانه فرزند محمد به شماره ملی 4709919968 به نسبت )پسر متوفی ( 3- احمد یگانه فرزند محمد به 
شماره ملی 4700061138 به نسبت )پسر متوفی ( 4- عایشه یگانه فرزند محمد به شماره ملی 4709976260 به نسبت )دختر متوفی ( 5- مریم یگانه فرزند محمد به شماره ملی 4700017031 به نسبت 

)دختر متوفی ( 6- جهان یگانه فرزند محمد به شماره ملی 4700044918 به نسبت )دختر متوفی ( 7 -مدیحه یگانه فرزند محمد به شماره ملی 4700086890 به نسبت )دختر متوفی ( 8-صوغیه سالمی 
فرزند محمد به شماره ملی 4709909245 به نسبت) همسر متوفی (

اسامی وراث به این شورا اعلام گردیده و غیر از افراد فوق وارث دیگری ندارد.  اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد 
از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به این شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.

شورای حل اختلاف کوشکنار شهرستان پارسیان - محمود مصلح

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

 گروه حوادث// ماموران پلیس آگاهی تهران بزرگ فردی را 
که با سوءاستفاده از احساسات زنانی که به تازگی مادر خود 
را از دست داده بودند، اقدام به جلب اعتماد و اخاذی از آنان 

کرده بود، بازداشت کردند. 
  چندی پيش زنی به پليس آگاهی تهران بزرگ مراجعه و به کارآگاهان 
این پليس اعلام کرد که از ســوی مردی ميانسال مورد سوءاستفاده و 
اخاذی قرار گرفته اســت. این زن گفت: چند روز پس از مرگ مادرم 
با صفحه ای در اینستاگرام به نام »مادر« آشنا شدم. گرداننده این صفحه 
اقدام به انتشار محتوای احساسی در مورد مادران کرده و خود نيز ادعا 
کرده بود که مادرش را به تازگی از دست داده است. همين موضوع سبب 
نزدیکی بيشتر من با گرداننده این صفحه شده و به مرور ارتباط ما منجر 

به دیدار شد و پس از آن این فرد با جلب اعتماد، من را به منزلش دعوت 
کرد. پس از آن با نوشــيدنی مسموم بيهوش شده و مدتی بعد این فرد با 
انتشار تصاویر نامناسبی از من درخواست که باید مبالغی را در اختيارش 
قرار دهم تا این تصاویر را منتشر نکند.به دنبال این اظهارات تيمی ویژه 
از ماموران پليس آگاهی رسيدگی به موضوع را در دستورکار خود قرار 
داده و در جریان رسيدگی به این پرونده بر تعداد شکات نيز افزوده شد. 
در نهایت کارآگاهان با استفاده از فنون پليسی موفق به شناسایی این فرد 
شده و پس از اخذ مجوز قضایی او را در محل زندگی اش دستگير و به 
مقر انتظامی منتقل کردند. متهم ابتدا تلاش داشت خود را بی گناه جلوه 
دهد اما پس از رویایی با شــکات به جرم خود اعتراف کرد.تاکنون پنج 
نفر از شکات این مرد، که به همين شيوه مورد اخاذی قرار گرفته بودند، 

شناسایی شده و بررسی کارآگاهان حاکی از آن است که متهم بيش از پنج 
ميليارد ریال وجه نقد و مقادیر طلا و جواهر را از این افراد اخاذی کرده 
است. به گفته افسر پرونده این متهم، تحقيقات تکميلی در خصوص این 
فرد همچنان ادامه دارد و اگر افرادی با این شيوه مورد سرقت و اخاذی 
واقع شده اند می توانند به پایگاه یازدهم پليس آگاهی مراجعه و شکایت 
خود را ثبت کنند.به گزارش ایسنا، یکی از شکات این فرد که زنی جوان 
بود در این خصوص به ایسنا گفت: این مرد بارها به بهانه های مختلف از 
مــن پول گرفته و حتی چندبار با این بهانه که قصد دارد برای مادرش 
خيرات کند، مبالغی را از من دریافت کرده بود. او در ابتدای آشــنایی 
جملات احساســی را درباره غم از دست دادن مادر بيان کرده و با 

این بهانه که با من هم درد است، اعتماد مرا به خود جلب کرد.

اخاذی مرد شیاد با جلب اعتماد زنان پس از مرگ مادرشان

 
آگهی حصروراثت

احتراماً به اســتحضار مي رساند 
خواهان حســن علي پور فرزند 
محمد با هویت کامل به این شورا 
مراجعه نموده و اشــعار داشتند 
شادروان محمد علي پور فرزند 
حســن به تاریخ 1403/1/4 به 

رحمت ایزدي پیوسته و وراث وي در زمان فوت عبارتند از : 
1- فاطمــه علي پور فرزند محمد متولــد 1362/1/1 به 

ش.ش 2 موالید فرزند مرحوم .
2- مکیه علي پور فرزند محمد متولد 1348/3/1 به ش.ش 

5 فرزند مرحوم .
3- عبداله علي پــور فرزند محمد متولد 1354/10/1 به 

ش.ش 948 فرزند مرحوم .
4- ابراهیــم علي پور فرزند محمد متولد 1358/6/19 به 

ش.ش 1536 فرزند مرحوم .
5- یوســف علي پور فرزند محمد متولد 1356/8/9 به 

ش.ش 1015 فرزند مرحوم .
6- علــي علي پور فرزند محمد متولــد 1352/10/1 به 

ش.ش62 فرزند مرحوم .
7- حســن علي پور فرزند محمد متولد 1350/12/2 به 

ش.ش 2386 فرزند مرحوم .
8- حلیمه علي پور فرزند محمد متولــد 1361/7/1 به 

ش.ش 2156 فرزند مرحوم .
9- زلیخا فربودي فرزند یوســف متولــد 1327/6/8 به 

ش.ش 469 همسر مرحوم . و دیگر وارثي ندارد.
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شــورا ارسال 

فرمایید.
حامد کامران - شوراي حل اختلاف

 شعبه سوم شهرستان پارسیان   

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

 
آگهی حصروراثت

اســتحضار  بــه   احترامــاً 
مي رســاند خواهــان  محمد 
کنعاني فرزنــد کنعان با هویت 
کامل بــه این شــورا مراجعه 
نموده و اشعار داشتند شادروان 
اسماعیل کنعاني فرزند محمد  

به تاریخ 1392/6/17 به رحمت ایزدي پیوسته و وراث 
وي در زمان فوت عبارتند از : 

1- مریم کنعاني فرزند اسماعیل با کد ملي 4700101598 
متولد 1382/6/24 )دختر متوفي(.

2- مهسا فرزند اسماعیل با کد ملي 4700142693 متولد 
1388/2/16 )دختر متوفي(.

3- نصره صابر فرزند یوسف به شماره شناسنامه 699 
متولد 1361/10/10 )همسر متوفي(.

4- محمد کنعاني فرزند کنعان به شماره شناسنامه یک 
متولد 1328/6/21 )پدر متوفي(.

5- مریم بحري فرزند یوســف به شماره شناسنامه 5  
متولد 1328/7/9 )مادر متوفي(.

دارایي نامبرده بنا به درخواست خواهان بیشتر از پانصد 
میلیون ریال بوده است و لاغیر ...

لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال 
فرمایید .

حسین اصرافي 
 شوراي حل اختلاف شهر دشتي   

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

مفقودی نوبت دوم
  سند و کارت خودرو سواری استیشن 

سیستم و تیپ تویوتا پرادو پلاک 56712 
شخصی مالکیت : امین پورخسروی 

شماره شاسی  5۰۳۴1۳5  شماره موتور: 
5176158  مدل 2۰۰6  رنگ  مشکی 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد



در صورت اضطرار برای در صورت اضطرار برای روشن کردن آتشروشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم  اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کلروابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگانمنابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

6
شنبه  8 اردیبهشت  1403

18 شوال  1445

سال بیست و سوم شماره 4427

شهرستان

   النــاز مطهری نژاد گروه شهرســتان// معاون 
مهندسی و توسعه آبفای کشور در بازدید از تصفیه 
خانه در حال احداث بشاگرد، از این پروژه به عنوان 
یکی از طرح های اولویت دار وزارت نیرو یاد کرد که 
در جلسات هفتگی وزیر نیرو پیشرفت فیزیکی آن 

مورد بررسی قرار می گیرد.
  به گزارش خبرنگار دریا، مهدی زاده در این نشست 
کــه مدیرعامل آبفای هرمزگان و فرماندار بشــاگرد 
حضور داشــتند، افزود: با توجه بــه اهمیت پروژه و 
بهره مندی جمعیت زیادی از مردم بشاگرد از اجرای 

این طرح در تلاش هستیم تا اوایل تیرماه آبگیری این 
تصفیه خانه انجام شود. وی میزان ظرفیت این تصفیه 
خانه را ۱۷۰ لیتر بر ثانیه عنوان کرد و افزود: پیشرفت 
این پروژه از لحاظ کمی و کیفی قابل قبول است و طی 
دو سال گذشته با تامین منابع مالی، تکمیل این پروژه 
سرعت گرفته است و تلاش می کنیم اعتبارات مورد 

نیاز این پروژه را تخصیص دهیم.
  وی ادامه داد: بخشــی از اعتبارات این پروژه نیز از 
محل مولدسازی با تلاش استاندار انجام خواهد شد که 
انتظار داریم با پیگیری ها این مهم به سرانجام برسد.

وی همچنین تلاش های مدیرعامل آبفای هرمزگان را 
در زمینه آبرسانی به روستاها ستود.

 در این بازدید همچنین عبدالحمید حمزه پور، پیشرفت 
فیزیکی تصفیه خانه بشاگرد را ۴۶ درصد عنوان کرد 
کــه ارزش فعلی آن  ۴۰۰ میلیارد تومان اســت. وی 
بــا قدردانی از نگاه بلند و حمایت هــای وزیر نیرو، 
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب و استاندار 
هرمزگان ادامه داد: در حال حاضر از طریق نصب پکیج 
اضطراری، ۳۰ لیتر بر ثانیه آب تولید و برای تامین آب 

یک شهر ۹ روستا پمپاژ می شود.

۲ پایگاه سلامت جدید در کیش افتتاح شد
 گروه شهرستان// مدیر اجتماعی، بهداشت و درمان معاونت فرهنگی 
و اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به افتتاح ۲ مرکز خدمات 
جامع و پایگاه سلامت جدید در این جزیره گفت: طرح سلامت خانواده، 
طرحی مترقی در ارتقاء خدمات بهداشــتی و درمانی اســت. »سعید 
زاهدی« در مراسم افتتاح مراکز خدمات جامع و پایگاه سلامت کیش 
با بیان اینکه این مراکز با محوریت سلامت مادر و کودک به بهره برداری 
رسیده است، اظهار کرد: اجرای طرح سلامت پایدار از جمله طرح هایی 
اســت که در دبیرخانه شورای سلامت مورد تاکید قرار گفته است.وی 
ادامه داد: پایگاه سلامت خانواده در مهستان با محوریت مادر و کودک 
در راســتای اجرای طرح ســلامت پایدار با مشارکت مرکز بهداشت 
کیش و امور زنان سازمان منطقه آزاد کیش به هدف خدمات رسانی به 
خانواده ها راه اندازی شده است.زاهدی همچنین با اشاره به راه اندازی 
مرکز خدمات جامع سلامت فارابی در مرکز جزیره، بیان کرد: تشخیص 
به موقع بیماری ها از عوامل مهم درمان است که با راه اندازی این مرکز 
خانواده ها می توانند خدمات پایش ســلامت را دریافت کنند.»اسدالله 
احمدی« رییس مرکز بهداشت جزیره کیش نیز در این آیین با اشاره به 
اینکه سیاست وزارت بهداشت ایجاد یک حلقه سلامت برای هر ایرانی 
اســت، گفت: به ازاء هر سه هزار نفر یک تیم مراقب سلامت در مراکز 
بهداشــت به ارائه خدمات به مردم می پردازند.وی افزود: در این مراکز 
خدمات سطح یک اعم از واکسیناسیون، مراقبت از مادران و کودکان، 
نظارت بر تامین آب آشامیدنی، پایش بیماری های واگیردار و غیر واگیر 
به مردم ارائه می شود.احمدی با تقدیر از حساسیت سازمان منطقه آزاد 
کیش در تامین سلامت و بهداشت کیشوندان، این رویه را یک رویکرد 
مثبت برشمرد و اظهار کرد: این میزان مشارکت برای نقش آفرینی در 
سلامت مردم بی نظیر است؛ در تلاشــیم تا ۲ پایگاه جدید دیگر در 
منطقه نوبنیاد وشهرک صدف ایجاد شد.به گزارش ایرنا، در مرکز سلامت 
جامع فارابی که در مجتمع ویلاهای فردوس افتتاح شده است شهروندان 
می توانند خدمات سلامت را با حضور ۲ پزشک، ۶ مراقب سلامت و 
ماما در واحد بهداشت محیط، نمونه گیری و واحد پذیرش دریافت کنند.
اهدای ۴۰۰ کیسه آرد رایگان به نیازمندان در بشاگرد 
 گروه شهرســتان// از ابتدای ســال تا کنون ۴۰۰ کیسه آرد ۴۰ 
کیلوگرمی به نیازمندان بشــاگرد به صورت رایگان اهدا شده است.  
رئیس اداره صنعت معدن و تجارت بشاگرد گفت: با کمک نیکوکاران 
و عاملان توزیع آرد روستایی، خانوار های نیازمند شناسایی و هزینه 
سهمیه آرد خانه پز آنها که هر کیسه ۱۰۰ هزار تومان تا تحویل درب 
منزل بود پرداخت شد.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، زارعی 

گفت: ارزش ریالی آرد های خریداری شده ۴۰ میلیون تومان است.

خبری

معاون مِهندسی و توسعه آبفای کشور:

 تصفیه خانه آب بشاگرد 
تابستان امسال آبگیری می شود

 
ن سند مالکیت آگهی فقدا

نظر به اینکه خانم زینب زمانی نژاد قاسمی به استناد دو فقره استشهاد محلی در خصوص پلاک 682 فرعی از 18 اصلی واقع در بخش دو بندرعباس مدعی شده 
است که سند مالکیت 1.772 سهم مشاع از 2160 سهم ششدانگ یک قطعه نخلستان به نامش ثبت و سند مالکیت به شماره چاپی 195786 سری ب / 1401 صادر 
گردیده است که به علت جابجایی مفقود گردیده است نامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است لذا باستناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل 
آن بدینوسیله اعلام میشود هرکس مدعی انجام معامله نسب به پلاک مذکور و وجود اصل اسناد مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 
ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اسناد مالکیت به این اداره تسلیم واخذ نماید بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول 

اعتراض و عدم ارائه اسناد نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد شد. 1403/53 م/الف
تاریخ انتشار 1403/02/08

صادق شریفی شمیلی 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

حوزه ثبت ملک ناحیه دو بندرعباس 

 
ن سند مالکیت آگهی فقدا

 نظر به اینکه ایوب شــرقی و مهســا شرقی به استناد چهار فقره استشهاد محلی در خصوص پلاک 16605 فرعی از 3 اصلی واقع در بخش دو بندرعباس مدعی  
شده اند که 1- سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یک دستگاه آپارتمان به نام ایوب شرقی تحت پلاک 16605 فرعی از 3 اصلی ثبت و سند مالکیت به شماره 

چاپی 100335 سری ه/99 به نامش صادر گردیده است.
2- سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یک دستگاه آپارتمان به نام مهسا شرقی تحت پلاک 16605 فرعی از 3 اصلی ثبت و سند مالکیت به شماره چاپی  
100336 سری ه/99 به نامش صادر گردیده است و ششدانگ پلاک مذکور برابر سند رهنی 33858 مورخ 1400/05/10 دفترخانه 90 بندرعباس در رهن بانک 
 مسکن قرار دارد که اسناد مالکیت فوق که به علت جابجایی مفقود گردیده است نامبردگان تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است لذا باستناد ماده 120

 آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هرکس مدعی انجام معامله نسب به پلاک مذکور و وجود اصل اسناد مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی 
ظرف مدت ده روز اعتراض خود راضمن ارائه اسناد مالکیت به این اداره تسلیم و اخذ نماید بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض 

وعدم ارائه اسناد نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد شد. 1403/54 م/الف
تاریخ انتشار 1403/02/08

صادق شریفی شمیلی -  مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

حوزه ثبت ملک ناحیه دو بندرعباس 

 
کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی ماده ۳ قانون قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس به شرح رای شماره  140260323136004787 مورخ 1402/12/01 تصرفات مالکانه 
آقای علی اکبر دانشوری فرزند شهریار تحت عنوان ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 2952.72 متر مربع از پلاک شماره 5 فرعی از 24 اصلی واقع در 
روستای سرخنگی - شمیل بخش شش بندرعباس استان هرمزگان بخش 1 بندر عباس به استناد ماده 3 قانون مذکور و ماده 13 آئین نامه اجرایی آن به جهت عدم 
دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف مهلت دو 
ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و و املاک بندر عباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و 

صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم 
دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 1403/42 م/الف
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/02/08
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/23

علی اصغر ولی پور عرب- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک بندر عباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

حوزه ثبت ملک ناحیه دو بندرعباس 

 
کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی ماده ۳ قانون قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک بندر عباس به شرح رای شــماره 140260323136004786 
مورخ 1402/12/01 تصرفات مالکانه آقای علی اکبر دانشــوری فرزند شــهریار تحت عنوان ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت 3678.99 متر مربع از پلاک شماره 5 فرعی از 24 اصلی واقع در روستای سرخنگی - شمیل بخش شش بندرعباس استان 
هرمزگان بخش 1 بندر عباس به اســتناد ماده 3 قانون مذکور و ماده 13 آئین نامه اجرایی آن به جهت عدم دسترســی به مالک اولیه 
مقرر گردید پس از انتشــار آگهی ســند مالکیت رسمی صادر و تســلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان 

حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشــار آگهی اعتراضی از طرف کســی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس تسلیم نگردد 
ســند مالکیت بر اســاس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایســت از تاریخ 
تســلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواســت نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم 
 ارائه تقدیم دادخواســت اداره ثبت اســناد بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 1403/40 م/الف
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/02/08
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/23

علی اصغر ولی پور عرب
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک بندر عباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

حوزه ثبت ملک ناحیه دو بندرعباس 

 
آگهی مزایده نوبت دوم

اجرای احکام حقوقی دادگســتری پارسیان به موجب پرونده اجرایی 9909987641400279 که محکوم علیه جمشید رئیسی فرزند 
عبداله محکوم به پرداخت 270352546 ریال بابت اصل خواسته در حق محکوم لهم عبد الجلیل غفوری و غیره می باشد و پرداخت 
نیم نیم عشر دولت در حق دولت، لذا نسبت به مزایده یک قطعه زمین کشاورزی واقع در منطقه باغستان - جاده پارسیان به بیمارستان 

رستمانی اقدام می نماید.
موضوع مزایده به شرح ذیل:  قطعه زمینی متصل به شهر با سد و بند خاکی و نزدیک به تاسیسات شهری آثار زراعی قدیم، برابر اعلام 

خوانده بصورت مشاع با اراضی همجوار دارای یک حلقه چاه با کد اشتراک 124401 شرکت آب منطقه ای هرمزگان و انشعاب برق مشاع بنام حمید خنجی 
فرزند محمد در محدوده پلاک 13459 اصلی باغستان و به مساحت 2906/27 متر واقع بوده است ملک مورد نظر دارای سند ثبتی تک برگ به شماره سریال 

اصلی 66157 ج 1400 بخش 21 پارسیان می باشد قیمت پایه مبلغ 15/112/104 ریال می باشد.
وقت انجام مزایده روز شنبه 1403/3/1 از ساعت 8 صبح الی 11 می باشد.

محل مزایده دفتر اجرای احکام حقوقی دادگستری پارسیان می باشد.
مال مورد مزایده فعلا توقیف می باشد و با شرایط ذیل از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.

1- فروش نقدی است و ده درصد مبلغ قیمت بصورت نقدی به حساب سپرده دادگستری پارسیان پرداخت و الباقی مبلغ حداکثر ظرف یکماه می باشد. 
2- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.

3- مبلغ مزایده از مبلغ پایه شروع می شود و بالاترین پیشنهاد برنده مزایده خواهد بود در صورتیکه برنده تا یکماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت 
بها مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل می شود خواهد بود. و متقاضیان شرکت در مزایده برای 

کسب اطلاع بیشتر می توانند به اجرای احکام حقوقی دادگستری پارسیان مراجعه نمایند. 
مهلت بازدید 1403/2/27 الی 1403/2/31 از ساعت 8 الی 11 صبح 

حداکثر درصد اختلاف مجاز قیمت پیشنهادی با قیمت کارشناسی 10 درصد

قاضی شعبه اجرای احکام مدنی شهرستان پارسیان - علي رایني پور

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  گروه شهرستان// مدیر محیط زیست سازمان منطقه 
آزاد قشم گفت: ۲٩٠ گونه جانوری شامل انواع خزنده، 
پرنده، پســتاندار خشــکی زی، آبزی و دوزیست در 

سرتاسر این جزیره زندگی می کند. 
  ســید محمد هاشم داخته اظهار داشت: افزود: ۲۵۰ گونه 
پرنده، ۲۳ گونه خزنده، یک گونه دوزیســت و ۱۶ گونه 
پستاندار خشــکی زی در جزیره قشم سرزمین عجایب 
هفتگانه خلیج فارس ثبت، مشاهده و زادآوری می کنند.
وی ادامــه داد: در بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج فارس 
گونه های جانوری کمیابی همچون حشــره خوار کوتوله 
ماداگاسکاری به عنوان کوچک ترین پستاندار دنیا با وزن 
۱.۲۹ گرم مشــاهده شده اند که تنها در این جزیره زیست 

می کند و زادآوری دارد.
  مدیر محیط زیست سازمان منطقه آزاد قشم توضیح داد: 
شاهین دودی از دیگر گونه های نادر حیات وحش است 
که در فصل بهار برای لانه ســازی و زادآوری در مناطق 
کوهســتان ژئوپارک جهانی قشــم به این جزیره می آید.
داخته اضافه کرد: سه گونه از جانوران زیستگاه های قشم 
شامل لاک پشت های در خطر انقراض پوزه عقابی، سلیم 
خرچنگ خوار و پلیکان خاکستری نیز جز گونه های در 
 Omura›s معرض آسیب هستند.وی گفت: نهنگ امورا
whale غول پیکرترین پستاندار دنیا که برای نخستین بار 
در کشور ژاپن شناسایی و مشاهده شده بود در جزیره قشم 

نیز برای دومین بار ثبت و مشاهده شده است.
  مدیر محیط زیســت ســازمان منطقه آزاد قشم افزود: 
همچنین کورکــور حنایی از پرندگان شــکاری کمیاب 

خاورمیانه نیز برای نخستین بار در ذخیره گاه زیست کره 
حرا توسط ابراهیم خانگاه مشاهده و ثبت شده است.وی 
بیان کرد: کلاغ ابلق Paid crow نیز از دیگر گونه های 
بســیار کمیاب و نادر در جزیره قشم است که ۲ ماه قبل 
سومین رکورد مشــاهده و ثبت آن در نگین خلیج فارس 
انجام شــده اســت.داخته اظهار کرد: لاک پشت چرمی 
بزرگترین زیستمند دریایی و لاک پشت دریایی سرخ نیز 
از گونه های بســیار کمیاب و نادر سرزمین آب و آفتاب 
هستند که حفاظت از این گونه ها، وظیفه ای همگانی است 
و به فرهنگ ســازی در بین جزیره نشینان، گردشگران و 

مسافران ورودی به این جزیره نیاز دارد.
  به گزارش ایرنا، وی اعلام کرد: تاکنون ۲۵۰ گونه از ۵۴۰ 
گونه پرنده گزارش شده در ایران، در این جزیره شناسایی 

شده که در نوع خود بی نظیر است.
  جزیره قشم با مساحتی حدود یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر 
مربع، واقع در شــمال تنگه هرمز، از نظر تنوع زیســتی و 
حضور گونه های جانــوری و گیاهی جایگاه منحصر به 
فردی دارد و این شــرایط زمینه مناسبی برای تحقیقات و 
حضور زیست شناسان و پرنده شناسان سرشناس داخلی و 
خارجی در قشم را فراهم کرده است.قرار گرفتن در محل 
تلاقی سه منطقه زیست جغرافیایی مهم جانوری و بهره وری 
از زیستگاه های متنوع همچون جنگل های حرا در شمال، 
سواحل صخره ای و ماسه ای در جنوب، دشت های پهن، 
بیشه ها و برکه های نیمه شرقی و مناطق کوهستانی نیمه 
غربی باعث شده این جزیره از تنوع زیستی بسیار بالایی 

برخوردار باشد.

2۹۰ گونه جانوری در جزیره قشم وجود دارد
  گروه شهرســتان// مدیر صنعت، معدن و 
تسهیل تولید ســازمان منطقه آزاد قشم 
از برنامه فسخ قرارداد افزون بر ۱٣ هکتار 
زمین واگذار شــده در حوزه فعالیت های 

صنعتی این جزیره خبر داد. 
  مرتضی صابری اظهار کرد: ۱۳.۶۹ هکتار از 
اراضی شهرک های صنعتی قشم که در ۲ دهه 
گذشته به ۱۹ سرمایه گذار واگذار شده بود، به 
مرحله فسخ قرارداد رسیده است.وی با اعلام 
اینکه ۱۹ شرکت یاد شده هیچگونه عملیات 
ساخت و ساز روی زمین های دریافتی انجام 
نداده انــد، افزود: موضوع فســخ قرارداد این 
شــرکت ها پس از معرفی به مدیریت حقوقی 
ســازمان منطقه آزاد قشم برای تصمیم نهایی 
به دســتگاه قضایی این شهرستان ارجاع داده 

شده است.مدیر صنعت، معدن و تسهیل تولید 
سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: در کنار 
فسخ قرارداد شرکت های غیر فعال، براساس 
تاکید و حمایت مدیرعامل و معاونت اقتصادی 
و ســرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد قشم، ۲ 
اقدام مهم برای پیشگیری از تعطیلی واحدهای 
تولیدی در دستور کار مدیریت صنعت، معدن 
و تسهیل تولید سازمان منطقه آزاد قشم قرار 
گرفت.به گفته صابری، سال گذشته با حذف 
رویه های دســت و پاگیر و اقدامات طولانی 
اداری از جمله حذف دریافت اسناد اعتباری از 
سرمایه گذاران، موفق شدیم پروانه بهره برداری 
پنج شرکت فعال در شهرک صنعتی تولا که به 
دلایلی موفق به دریافت پروانه نشده بودند را 
صادر و آنها را به چرخه تولید و اشتغال جزیره 

باز گردانیم.
  وی یادآور شد: از طریق کارگروه رفع موانع 
تولید استانداری هرمزگان و حمایت مدیر کل 
صنعت، معدن و تجارت این اســتان و معاون 
امور اقتصادی استانداری در راستای رفع موانع 
تولید واحد های تولیدی جزیره قشم، موفق به 
مصوبه ای برای حذف مالیات بر ارزش افزوده 
چند شــرکت دانش بنیان در قشم شدیم که از 
جلبک ها و ماهی های خُشک برای تولید کود 

گیاهی فعالیت می کردند.
  به گزارش ایرنا، مدیر صنعت، معدن و تسهیل 
تولید ســازمان منطقه آزاد قشم بیان داشت: 
هم اکنون ۲۳۰ شــرکت در شهرک های تولا، 
فجر و کاوه منطقه آزاد قشم با افزون بر ۶ هزار 

و ۳۰۰ نیروی کار، مشغول فعالیت هستند.

قرارداد ۱٣ هکتار زمین راکد صنعتی در قشم فسخ می شود

 گروه شهرســتان// رییس اداره هواشناسی کیش با اشاره به 
افزایش بارندگی ها در این جزیره گفت: میزان بارش باران در سال 
زراعی جدید در این جزیره نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

۱.۵ درصد افزایش یافته است. 
  »محمود بهرامی« با بیان اینکه میزان بارندگی ها در جزیره کیش طی در 
سال زراعی امسال به ۱۵۰ میلی متر رسیده است، اظهار کرد: این میزان 
در مدت مشــابه سال گذشته حدود ۱۰۶ میلی متر بود.وی همچنین با 
مقایسه میزان بارندگی ها در این جزیره مرجانی نسبت به طولانی مدت 

بیان کرد: میزان بارندگی ها در کیش طی سال زراعی جاری در مقایسه 
با بلند مدت تغییر چندانی نداشته و تقریبا ثابت مانده است.

  رییس اداره هواشناسی کیش در ادامه با اشاره به کاهش نسبی دمای 
هوا طی هفته جاری، بیان کرد: کاهش نســبی میزان دمای هوا در این 
منطقه محسوس خواهد بود.وی همچنین از وزش باد و تند با لحظه ای 
در روزهای پایانی هفته جاری خبر داد و افزود: پیش بینی می شود که 

سرعت باد در این منطقه تا ۴۰ کیلومتر بر ساعت برسد.
 به گزارش ایرنا، دمای هوای کیش هم اکنون ۳۰ درجه سانتیگراد است.

میزان بارندگی ها در کیش ۱.۵ برابر افزایش یافت



فروردین :
کارهای زیادی در پيش رو دارید، اما امروز زمان 
خوبی برای ســخت کار کردن نيست و بهتر است 
به جــای اینکه خودتان را غرق کار کنيد، کمی به 
خودتان اســتراحت بدهيد و زودتر از هميشــه کارها را تعطيل 
نمایيــد. توانایی های خود را باور ندارید و هميشــه خودتان را 
دســت کم می گيرید، این وضعيت نه تنها شما را از همقطارانتان 
عقب انداخته، بلکه زمينه افسردگی و ناراحتيتان فراهم کرده است. 

  اردیبهشت :
احتمال دارد که ميان شــما و یکی از دوستان 
قدیمی تان مشاجره ای ایجاد شود. اجازه ندهيد 
این مشــاجره ميان شما و این دوســت فاصله بيندازد و در 
اولين فرصت دلخوری که برای این فرد ایجاد شده را از بين 
ببرید. احساس می کنيد که اطرافيان از شما جلو افتاده اند و 
دستاوردهای چندانی در زندگی ندارید، دليل این وضعيت را 

در نبود مهارت و تخصص جویا شوید.
  خرداد :

روز خوبی را برای ســرمایه گذاری در پيش دارید 
و به فکر شکار موقعيت ها باشيد. یکی از آشنایان 
در مسير نادرســتی قدم گذاشته و امروز زمان مناسبی است که 
با نصيحت، این فرد را به راه درســت راهنمایی کنيد. فکرهای 
خلاقانه ای در ذهن دارید،  اما از اجرای این ایده ها می ترســيد و 
نگران هستيد که شکســت بخورد. امروز زمان مناسبی است تا 

دلتان را به دریا بزنيد.
  تیر :

بيشتر مواظب سلامتی تان باشيد و کمی استراحت 
کنيد. مطمئن باشيد ثروت بادآورده را باد می برد و برای افزایش 
درآمد به فکر راه های کارآمد و درســت باشيد. اعضای خانواده 
امروز به کمکتان می آیند. کمک اهل منزل را فراموش نکنيد و در 
اولين فرصت کمکی که به شما شده را جبران نمایيد تا اهل منزل 
با خيال راحت روی کمک شــما حساب باز کنند.  ترشرویی به 

صلاح شما نيست و با اطرافيان از در محبت وارد شوید. 
  مرداد :

روز سختی را در پيش دارید و کارهای زیادی باید 
انجام دهيد، اما اجازه ندهيد که این کارها فشــار 
عصبی زیادی به شما وارد کند و نگران و مضطرب شوید. سایه 
همای سعادت روی سر شــما ميفتد و از جایی که انتظارش را 
ندارید، پولی روانه حســاب های بانکی شما می شود. به صلاح 
شماست که تمامی این پول را خرج نکنيد و قسمتی از آن را برای 

روزهای گرفتاری کنار بگذارید. 
 شهریور :

امروز فرد بسيار بانفوذی که ارتباطات گسترده ای 
دارد با شما آشنا خواهد شد، این آشنایی را به فال 
نيک بگيرید و در آینده برای حل مشکلات روی آشنایی با این 
فرد حساب باز کنيد. خبر فرخنده ای به دست شما می رسد. این 
خبر را با اعضای خانواده به اشتراک بگذارید و لحظه های شادی 

را تجربه کنيد. 
 مهر :

خطری وجود نازنينتــان را تهدید نمی کند و روز را 
بدون هرگونه حادثه به پایان می رسانيد. برنامه ای برای 
سرمایه گذاری دارید اما بهتر است که دست  نگه  دارید و با افرادی 
که تجربه بيشتری نسبت به شما دارند، مشورت کنيد. علاقه ای که 
به فراگيری علم و دانش دارید را دســت کم نگيرید و به لطف این 

روحيه، افق های جدیدی را پيش روی خود قرار دهيد.
 آبان :

کودک درون شما امروز زنده شده و یاد خاطره های 
قدیمی ميفتيد. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید 
و لحظه های شادی را تجربه کنيد. به لحاظ مالی اوضاع مناسبی 
ندارید و مدتی است که درآمد چندانی روانه حساب های بانکی 
شــما نشــده. غم به دل خود راه ندهيد،  این شرایط در آینده ای 
نزدیک تغيير می کند و اوضــاع ماليتان بهبود می یابد. به صلاح 
شماست که قسمتی از این درآمد را برای روز مبادا کنار بگذارید. 

   آذر :
انرژی و سلامت لازم را برای انجام کارها در طول 
روز حفظ خواهيد کرد. به لطف این انرژی کارهای 
روزانه را تمام و کمال به پایان برسانيد. فرصتی دست می دهد تا 
در کنار دوستان و رفقای قدیمی بنشينيد و از خاطره های خوش 
گذشته بگویيد. از جایی که فکرش را نمی کردید پولی به دستتان 
می رسد. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید و اعضای خانواده 

را در داشته های خود سهيم کنيد. 
 دی :

زندگی را به خودتان سخت نگيرید و وقتی را برای 
تفریح و انجام کارهای موردعلاقه تان کنار بگذارید. 
پولی به دست شما می رسد، اما مواظب باشيد که پول بادآورده را 
باد خواهد برد. دوستان و آشنایان برای حل مشکلی که امروز با 

آن روبه رو هستيد به کمک شما می آیند.
   بهمن :

روز بســيار خوبی را برای عاشقی آغاز کرده اید و 
عشــقی که در دل دارید را با معشوق خود درميان 
بگذارید و مطمئن باشــيد که ایشــان به عشق شما پاسخ مثبت 
خواهد داد. با تصميم مهمی روبه رو هســتيد، اما اگر این تصميم 
را جدی نگيرید عواقب بدی به دنبال خواهد داشــت. در نتيجه 
قســمتی از روز را برای این تصميم کنار بگذارید و حسابی فکر 
کنيد. امروز از آن روزهاســت که اگر دست به خاک بزنيد، طلا 

می شود. 
  اسفند : 

روزی همراه با ناراحتــی و نگرانی در پيش  روی 
شماست. اجازه ندهيد این نگرانی ها روز شما را خراب کند و در 
هر شرایطی آرامش خود را حفظ کنيد. فکر کسب مال از راه های 
غيرقانونی را کنار بگذارید و مطمئن باشيد بار کج هرگز به منزل 
نمی رسد. در رفتار خود با اعضای خانواده تجدید نظر کنيد و از 

در محبت و مهربانی با اهل منزل وارد شوید. 

طالع بینی

77اقتصادی
شنبه  8 اردیبهشت  1403

18 شوال  1445

سال بیست و سوم شماره 4427

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
03:۴6:55 اذان صبح

05:09:20
11:۴3:32
18:16:0۴
18:33:21

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:07:13 اذان صبح
05:3۴:05
12:13:55
18:52:10

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

0۴:0۴:37 اذان صبح
05:28:۴7
12:05:17
18:۴0:10
18:57:۴5

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
18:18:39 اذان مغرب

03:23:15 اذان صبح
0۴:۴8:01
11:25:17
18:00:56

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

03:55:59 اذان صبح
05:20:51
11:58:15
18:3۴:03
18:51:۴7

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

03:36:1۴ اذان صبح
05:01:5۴
11:۴0:17
18:17:0۴
18:3۴:56

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

03:57:15 اذان صبح
05:23:21
12:02:15
18:39:3۴
18:57:31

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

03:۴2:50 اذان صبح
05:10:26
11:51:07
18:30:1۴
18:۴8:27

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب19:10:15 اذان مغرب اذان مغرب

  گروه اقتصادی  // استاندار هرمزگان در دیدار 
لی مدیرعامل شــرکت دولتی چاینا  با چای 
انرژی، با تبیین ظرفیت های همکاری هرمزگان، 

از گسترش روابط با چین خبر داد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، مهدی دوستی استاندار 
هرمزگان در دیدار با چای لی مدیرعامل شــرکت 
دولتی چاینا انرژی با اشــاره به روابط دوســتانه 
ميان دو کشــور ایران و چين اظهار داشت: روابط 
دیرینه دوستی ميان ایران و چين در دولت سيزدهم 
گسترش یافته و هرمزگان هم به دنبال توسعه روابط 
در زمينه های مختلف است. وی با تشریح زمينه های 
همکاری های گسترده دو جانبه و تبادلات مختلف 
اقتصادی افزود: معتقد هستيم مردم باید ثمره دوستی 
ایران و چين را در مظاهر توسعه بصورت ملموس 
مشــاهده کنند. اســتاندار هرمزگان ظرفيت های 
هرمزگان در حوزه پالایشگاهی را آماده همکاری 
دانســت و گفت: هرمزگان پالایشگاه های متعدد با 
ظرفيت یک ميليون بشکه را در دست اجرا دارد که 
زمينه استفاده از کمک های فاینانسی و سرمایه گذاری 

کشور چين برای تکميل وجود دارد.
وی با تاکيد بر شناخت کامل ایران از توانمندی های 
چين در حوزه پتروشــيمی تصریح کرد: بستر لازم 
برای بهره مندی از این توانمندی در طرح های توسعه 
پالایشگاه بندرعباس وجوددارد و آماده ی دریافت 

مشاوره فنی از جانب چين هستيم.
  نماینده عالی دولت در اســتان هرمزگان با اشاره 

به سياست دولت در  تکميل زنجيره های شيمی-
معدنی در کشور با هدف کاهش خام فروشی، اظهار 
داشت: ایران کشوری است که علاوه بر ذخایر خوب 
معدنی، در حوزه ذخایر نفتی نيز در جایگاه خوبی 
قرار دارد، برای ایجاد زنجيره های ارزش و تکميل 
زنجيره شيمی- معدنی کشور با توجه به تجربيات 
کشــور چين خواستار دریافت مشــاوره از طریق 
انعقاد قرارداد هستيم. وی استفاده از تجربيات چين 
در حوزه شــور ورزی را مهم دانست و با تاکيد بر 
ظرفيت ویژه جزایر استان گفت: توسعه کشاورزی  
با آب دریا مورد توجه ماســت و پتانســيل بسيار 

بالایی هرمزگان برای جذب گردشــگر که سالانه 
ميليون هــا نفر فقــط از جزایر اســتان بازدید می 
کنند، آمــاده ایم در این جزایر با ســرمایه گذاری 
 چين بخشــی از زیرساخت های گردشگری و هتل

 احداث شود. 
  دوســتی با اشــاره به لزوم تکميل کریدور شمال 
جنــوب نيز گفــت: در حــوزه پس کرانــه بندر 
شــهيدرجایی برای همکاری حاضریم همچنين در 
زمينه توسعه سيســتم های کنترل خطوط ریلی و 
اســتفاده از تجربيات خوب کشور چين در ترکيب 
ظرفيت های سخت افزاری و نرم افزاری برای حوزه 

بنادر و خطوط ریلی آمادگی همکاری وجود دارد. 
وی با اشــاره به توسعه صنعت فولاد ایران، چالش 
اصلی را سنگ آهن و راه نجات را  ذخایر هماتيت 
دانست و گفت: ما در دیپلماسی با دوستانمان صریح 
حرف می زنيم و با غربی ها شطرنج بازی می کنيم 
در همين راســتا ذخایر خوب هرمــزگان ما را در 
مسير فعال سازی این پتانسيل قرارداده و برای شروع 
کارهای مشترک با کشور چين و سرمایه گذاران این 
کشور لازم است کارگروه هایی را تعيين و طبق برنامه 

زمان بندی مشخص عمل کنيم. 
  چای لی مدیرعامل شرکت دولتی چاینا انرژی نيز 

در این دیدار ضمن قدردانی از ميزبانی هرمزگان، بر 
توسعه روابط دوجانبه و همکاری مشترک ميان چين 
و ایران تاکيد کرد و اظهار داشــت : شرکت انرژی 
چاینا از جمله شرکت های بزرگ چين است که بالغ 
بر ۲۰ هزار پروژه زیربنایی در حوزه های مختلف از 
جمله برق آبی، حرارتی، انرژی های تجدید پذیر، 
توسعه مسکن و تجهيز ساختمان و مسائل مرتبط با 
نفت و پتروشيمی در سطح جهان انجام داده و بخشی 
از آن در حال انجام اســت. وی افزود: این شرکت 
بالغ بر ۱۵۰ هزار پرسنل و گردش مالی ۶۰ ميليارد 
دلاری از سال ۲۰۰۱ وارد ایران شد و چندین پروژه 
زیربنایی اولویــت دار را تامين مالی و اجرا کرده و 
قرار اســت طرح های بزرگی نظير سد بختياری به 
عنوان بلندترین سد ایران با همکاری این شرکت به 

سرانجام برسد. 
  مدیرعامل شرکت چاینا انرژی با تاکيد بر اینکه در 
زمينه پتروشيمی و نفت در هرمزگان آماده همکاری 
هستيم گفت: درحال حاضر چند پروژه پالایشی و 
پتروشيمی ملی را دردست همکاری داریم که بخشی 

از آن در  هرمزگان وجود دارد. 
   وی با اســتقبال از پيشنهادات استاندار هرمزگان 
برای گســترش همکاری ها تصریح کرد: هرمزگان 
پروژه هــای اولویــت دار ملی خــود را به مرحله 
معرفی از ســوی بانــک مرکزی به کشــور چين 
 برســاند می توانيم همکاری خود را با تأمين مالی 

آغاز کنيم.

استاندار هرمزگان :  استاندار هرمزگان :  

به دنبال گسترش روابط اقتصادی و تجاری با چین هستیمبه دنبال گسترش روابط اقتصادی و تجاری با چین هستیم

  گروه اقتصادی // ســرانجام و پس از کش وقوسی ۱٣ساله 
سرخابی های پایتخت خصوصی شدند؛ دو باشگاهی که گفته 

می شود هر یک حدود 8٠٠ میلیارد تومان بدهی دارند. 
  در هفته ای که گذشــت شمارش معکوس برای خصوصی سازی 
استقلال و پرسپوليس به پایان رسيد و با تأیيد صلاحيت خریداران 
از سوی سازمان خصوصی سازی، مزایده رسمی برای واگذاری این 
دو باشگاه برگزار شد تا 8۵درصد از سهام استقلال به ارزش ۲هزار 
و 8۰۰ ميليارد تومان به پتروشــيمی خليج فارس و چهار شرکت 
زیرمجموعه آن و پرســپوليس به ارزش ۳هــزار و ۲۰۰ ميليارد 
تومان به ۶ بانک شهر،  ملت، تجارت، صادرات، رفاه و اقتصاد نوین 
برسد. اما این واگذاری از نگاه تحليلگران کاملًا صوری، دستوری 
و به نوعی خصولتی سازی تعبير می شود، سنخيتی با مردمی سازی 
اقتصاد ندارد و بر بهبود عملکرد و بازدهی باشگاه ها و کاهش بدهی 
انباشته آن ها تأثيرگذار نخواهد بود. کارشناسان اقتصادی معتقدند 
این واگذاری با هدف سبک کردن بار مسئوليت دولتمردان در قبال 
چالش هــای متعدد این دو باشــگاه و تزریق منابع مالی به دولت 
صورت گرفته و در عين حال نوعی عملکرد اقتضایی و ناشــی از 
برخورد از سر روزمرگی و برای رفع محدودیت هایی است که در 

عرصه بين الملل برای فعاليت این دو باشگاه وجود دارد.
  دولت از »سرخابی ها« دل نمی کند     

  یک تحليلگر اقتصادی در گفت وگو با قدس می گوید: توفيق یا 
عدم توفيق تجربه بين المللی در حوزه خصوصی در این اســت که 
مدیریت و تصدی گری دولت کاهش یابد و بنگاه ها به طور عملياتی 
به بخش خصوصی واگذار شود ضمن اینکه ابتکار عمل و افزایش 
راندمان بنگاه ها مطابق شعار امسال یعنی جهش توليد با مشارکت 
مردم محقق شود، اما متأســفانه در سه دهه گذشته کوچک ترین 
توفيقی در خصوصی ســازی نداشته و فقط شاهد تغيير شکلی در 
این حوزه بوده ایم. به گفته فردین آقابزرگی، در واگذاری دو باشگاه 
استقلال و پرســپولس هم انتظار می رفت با مزایده ای منصفانه و 
تأیيد صلاحيت و تمکن مالی خریداران از سوی سازمان بورس، 
عمل می شد، نه اینکه به طور دستوری و با تغيير کد، بگویيم  این 
باشگاه ها خصوصی شدند.این کارشناس بازار سرمایه معتقد است 
تا وقتی مدیریت از دســت دولت و وزارت ورزش خارج نشود، 
سودآوری و تغييرات ملموس در مدیریت باشگاه ها منتفی است. 
آقابزرگی می گوید: متأسفانه این رویه اشتباه در سه دهه گذشته و 

خلاف اصل۴۴ قانون اساسی برقرار بوده و هست و آنچه در نتيجه 
خصوصی سازی ها محقق می شــود نه کوچک شدن بدنه دولت و 
مشارکت بخش خصوصی حقيقی، بلکه  بسنده کردن به تغييرات 

ظاهری است. 
  وی اضافه می کند: با این واگذاری هيچ نتيجه ملموسی از لحاظ 
بهبود عملکرد باشگاه ها شاهد نخواهيم بود و بدون شک خریداران 
مانند گذشته تحت سيطره دولت و وزارت ورزش هستند و ابتکار 
عملی که انتظار می رود، در باشگاه ها دیده نمی شود همان طور که 
امروز حتی شرکت های بزرگی مانند فولاد مبارکه در بورس حضور 
دارند که ظاهراً خصوصی اند، اما مدیرانشان را دولت تعيين می کند.

به باور وی، برای واگذاری سالم و بدون شبهه یک بنگاه باید عرصه 
رقابت آزاد برای همه مشتریان فراهم می شد، اما حدود هشت سال 
پيش برای خرید سرخابی ها متقاضيانی اعلام حضور کردند که به 

آن ها اجازه حضور در مزایده داده نشد. 
  آقابزرگی می گوید: باشگاه ها مخاطبان عدیده ای دارند و از نظر 
فرهنگی، اجتماعی و سياسی  حائز اهميت بالایی هستند. بر این 
اســاس دولت نمی خواهد این جایگاه را از دســت بدهد و اجازه 
حضور بخش خصوصی حقيقی را نمی دهد و خریداران این معامله 

از پيش تعيين و به طور دستوری مشخص شده بودند.

 جهش تولید با واگذاری باشگاه فوتبال؟!
  وی در عين حال معتقد است برای بهبود شرایط اقتصادی و جهش 
توليد انتظار می رود خریداران، پول و سرمایه خود را به سمت توليد 
و حوزه های مولد اقتصادی و نه خرید باشگاه و بازیکن و صرف 
هزینه های گزاف غيرحياتی برای اقتصاد ببرند. آقابزرگی می گوید: 
اساساً دارایی های غيرمولد دولت باید به بخش خصوصی و حوزه 
توليد واگذار شود، اما عملًا برنده این مزایده، دولت است بدان معنی 
که مدیریت را کماکان در اختيــار دارد، خودش مدیران را تعيين 
می کند و در عين حال از چند بانک و هلدینگ خليج فارس پول 

هم می گيرد!
  ایــن تحليلگر اقتصادی ادامه می دهد: دولت به ســازمان تأمين 
اجتماعی، صندوق های بازنشســتگی و بانک ها بدهکار است و 
مشخص نيست چند بانک خریدار پرســپوليس چقدر از دولت  
طلب دارند و اگر مطالبه ای داشته باشند، دولت با این واگذاری به 
نوعی با یک تير دو نشــان زده و نهایت سوءاستفاده را انجام داده، 
چون در بورس به طور نقدی و اقســاط پول می گيرد و حتی اگر 
بدهکار باشد باز هم بدهی را تسویه نمی کند ضمناً مدیریت را هم 
در دســت دارد!به باور وی، زیان های هنگفت انباشته دو باشگاه 
استقلال و پرسپوليس به دليل نابسامانی مدیریت دولتی رقم خورده، 

نــه فرایند تخصصی و حرفه ای آن ها و با واگذاری به خصولتی ها 
نيز این باشگاه ها از زیان انباشته، خلاصی ندارند، چراکه متأسفانه 
هدف گذاری ها فقط بر »تغيير شــکل« استوار بوده و برای خروج 
باشگاه ها از ورطه زیان دهی تدبيری اندیشيده نشده است.وی این 
گزاره را که خریداران دو باشگاه می توانند نظام مالياتی را دور بزنند 
و به واسطه سرمایه گذاری در حوزه ورزش، ماليات کمتری بپردازند 
را رد می کند و می گوید: اساساً خرید این دارایی، هزینه محسوب 
نمی شود تا خریدار با هزینه سازی، ماليات کمتری بپردازد به ویژه که 
حتی هزینه های خریدار از نظر زیان انباشته و استهلاک دارایی های 

ثابت، غيرثابت و سرمایه گذاری افزایش می یابد. 
   دارایی باشگاه، جذاب تر از »تولید« است  

  اقتصاددان دیگری هــم در گفت وگو با خبرنگار ما، انگيزه های 
خصوصی ســازی در ایران را متفاوت از فلســفه جهانی توصيف 
می کند و می گوید: خصوصی ســازی در ایران جدا از آنچه تحت 
عنوان کوچک کردن دولــت و کاهش تصدی گری دولتی، مطرح 
می شود، در موارد زیادی به دليل نياز مالی دولت ها انجام می شود و 
واگذاری دو باشگاه زیان ده فوتبال در سال جهش توليد هم نشان از 
همين امر دارد، چراکه نه با مشارکت مردم در عرصه توليد سنخيت 
دارد و نه در فهرست اولویت های اقتصادی کشور قرار دارد.آلبرت 
بغزیان تأکيد می کند: در شــرایطی که کشور بيش از هر زمانی به 
ورود ســرمایه ها به عرصه مولد اقتصاد، نياز دارد، به نظر می رسد 
واگذاری دو باشگاه ناکارآمد فوتبال یا از سر اجبار و تحميل بوده 
یا به طمع املاک و دارایی های باشــگاه ها صورت گرفته و یا به 
ثمن بخس بوده؛ وگرنه خریداران و به طور مشخص بانک ها مانند 
گذشته زیر بار دستمزدهای نجومی برای بازیکنان نمی روند و از 
سویی باید بتوانند هزینه های خود را برای پرداخت سود سپرده های 

مردم و اداره امور متعدد تأمين کنند. 
  به گزارش قدس آنلاین، وی ادامه می دهد: مســلماً برای اقتصاد 
کشور و در راســتای رشد و جهش اقتصادی واگذاری بنگاه های 
توليدی و هدایت سرمایه ها به حوزه مولد در اولویت است و هيچ 
اصرار و دليل محکمی برای خصوصی سازی استقلال و پرسپوليس 
وجود ندارد، به ویژه آنکه این دو باشگاه حاشيه های زیادی همچون 
دســتمزدهای نجومی و جنجال های مدیریتــی زیادی دارند و با 
واگذاری هم عملًا در حوزه مدیریتی تغييری به خود نخواهند دید 

و کماکان ناکارآمد خواهند بود.

دو باشگاه
 استقلال و  پرسپولیس 
پس از ۱۳ سال 
واگذار شدند

خطوط ناخوانا 
در واگذاری 
سرخابی ها!
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قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

 گروه اقتصادی // طی یک سال گذشته، برای 
چندمین بار است که بازار با کمبود لاستیک 
سواری مواجه می شــود و تقاضای لاستیک 
از عرضه پیشــی می گیرد؛ این در شرایطی 
است که در سال گذشــته واردات لاستیک 
مشوق های زیادی داشته و تولیدکنندگان، ارز 

مورد نیاز خود را دریافت کرده اند. 
   طی یک سال گذشته، برای چندمين بار است که 
بازار با کمبود لاســتيک سواری مواجه می شود و 
تقاضای لاستيک از عرضه پيشی می گيرد؛ این در 
شرایطی است که در سال گذشته واردات لاستيک 
مشوق های زیادی داشــته و طبق گفته مسئولان 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت و بانک مرکزی، 
توليدکننــدگان، ارز مورد نياز خــود را دریافت 
کرده اند. براســاس اعلام وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و همچنين سخنگوی انجمن صنعت تایر، 
نيازداخلی کشور به لاستيک سواری رقمی بين ۲۴ 
تا ۲۵ ميليون حلقه است اما ميزان توليد داخلی این 
محصول جوابگوی تقاضای داخلی نيست وهرسال 
کشور مجبور اســت رقمی بين۱.۵ تا ۲.۵ميليون 
حلقه لاستيک ســواری وارد کند.سال گذشته نيز 
توليدکنندگان داخلی در بهترین حالت۲۱ميليون و 
۵۰۰ هزار حلقه لاستيک سواری در کشور توليد 
کردند که برای برطرف کردن نياز داخلی کشــور، 
دولت باید حدود ۲.۵ميليون حلقه لاســتيک وارد 
می کرد. با وجود این که واردات لاستيک بعد از یک 
وقفه دو ساله، آزاد شد اما واردات آن به دليل تعرفه 
بالای وارداتی که حدود ۳۲ درصد اعلام شده بود، 
به صرفه و جذاب نبوده و به همين دليل نيمه دوم سال 
قبل مشکلات جدی برای تأمين لاستيک به ویژه 

لاســتيک های رینگ ۱۳و۱۴ به وجود آمد.اواخر 
آبان سال قبل با تشدید مشکلات کمبود لاستيک 
در بازار، دلالان را فعال کرد و با سوءاستفاده از این 
موقعيت، رقم این کالای مصرفی را در چند نوبت 
بالا بردند و از طرف دیگر تأمين لاستيک توسط 

مردم هم با مشکلات زیادی مواجه می شود. 
 کاهش تعرفه واردات

  در همين راســتا وزارت صمت با ایجاد جذابيت 
برای واردکنندگان سعی کرد ميزان واردات تایر را 
افزایش دهد. حســين فرهيدزاده، رئيس سازمان 
حمایــت از مصرف کننــدگان و توليدکنندگان در 
توضيح این اقدام گفت: »تعرفه واردات لاستيک از 
۳۲به ۱۰درصد کاهش پيدا کرده و توســط هيأت 
وزیران ابلاغ شده تا از این طریق ناترازی با واردات 
و افزایش توليد داخلی رفع شود.« با یک سوم شدن 
تعرفه واردات لاستيک، واردکنندگانی که لاستيک 
آنها در گمرک رسوب کرده بود و توان ترخيص آن 
را نداشتند، توانستند کالای خود را ترخيص کرده و 
به این ترتيب ناترازی در بازار تایر برطرف شد.با 
تداوم این سياست، کمبودلاستيک سواری باید در 
بازار برطرف می شــد اما با شروع اسفند ورسيدن 
سال۱۴۰۲ به روزهای پایانی، مسافرت ها ودرنتيجه 
آن تقاضا برای خرید لاســتيک سواری افزایش 
یافت. انتظار می رفت واردات لاستيک درپنج ماه 
گذشته این تقاضا رامدیریت کند اما بار دیگر کمبود 
لاستيک منجر به جهش ناگهانی قيمت این محصول 
شد. در دو ماه گذشته هم اختلاف چندميليونی بين 
عرضه و تقاضا در بازار تایر باعث بی نظمی در این 
بازار شده، تا جایی که نبود لاستيک به  اندازه تقاضا 

دوباره به گرانی لاستيک دامن زد.

  بحران سود تولید
  گرچــه عــده ای از کارشناســان معتقدنــد که 
توليدکننــدگان تایــر از عرضــه صددرصــدی 
محصولات خود به بازار خودداری کردند تا بتوانند 
از این طریق قيمت این محصول را بالاتر و توليد آن 
را به صرفه تر کنند اما به گفته مصطفی تنها، سخنگوی 
انجمن صنفی صنعت تایر، قيمت گذاری دستوری و 
پرداخت ارز به صــورت قطره چکانی درنيمه اول 
سال گذشــته ازعوامل موثر برکمبود تایر سواری 
است. وی معتقد اســت:قيمت گذاری درمورد این 
تایرها به گونه ای است که توليدتایرهای سواری با 
سایزهای ۱۳و۱۴برای کارخانجات مقرون به صرفه 
نبوده ونيســت ودرنتيجه توليدکنندگان درســال 
گذشته عمدتا تایرهایی باسایزهای دیگر که صرفه 
اقتصادی داشــت، توليدکردند. سخنگوی انجمن 
صنفی تایر علت عــدم تأثيرگذاری کاهش تعرفه 
واردات لاســتيک روی موجودی بازار و قيمت 
نهایی آن را بی برنامگی دولــت در کاهش تعرفه 
واردات دانسته و گفت: تامين نياز داخلی با واردات 
نيز محقق نشــد زیرا واردکننــدگان به علت عدم 
صرفه اقتصادی واردات رینگ های ۱۳و۱۴رغبتی 
به واردات این لاســتيک ها با این سایز نداشتند و 
بيشتر تایرهایی وارد کردند که توليدکنندگان داخلی 
آن را توليــد می کردند و نيازی به واردات آن نبود.
مصطفی  تنها بيان کرد: بــا توجه به این که کاهش 
تعرفه واردات لاستيک خودروی سواری درراستای 
تامين نيازداخلی صورت گرفت وازآنجا که کمبود 
بازار نيز مربوط به لاستيک های سواری سایزهای 
۱۳ و۱۴بــود، بنابراین وزارت صمــت ابتدا باید 
توليدکنندگان را ملزم به واردات ۱.۵تا دو ميليون 

حلقه لاستيک سواری با رینگ های مذکور می کرد 
و سپس به واردکنندگان اجازه می داد تا لاستيک با 

سایزهای دیگر  وارد کنند.
  معضل قیمت گذاری دستوری

  بــه گزارش قــدس آنلایــن، عــدم مدیریت 
واردات درکنارکارشــکنی توليدکنندگان درعرضه 
اصلی  دوعامل  رامی توان  توليدشده  لاستيک های 
گرانی وکمبود لاســتيک ســواری دراین روزها 
دانست؛ توليدکنندگان به دنبال فشاربروزارت صمت 
برای خروج این محصول ازشــمول قيمت گذاری 
دستوری هســتند تابه این ترتيب محصول خود 
را بــا قيمت بالاتری به فروش برســانند.توجه به 
ميزان نيازداخلی کشور به لاستيک سواری نشان 
می دهدکه هرســال توليدکنندگان دوميليون حلقه 
لاســتيک ازميزان نياز بازارعقب هستندبه همين 
جهــت راه اندازی طرح های توســعه ای توليد این 
محصول در کشــور وهمچنين توجه به راه اندازی 
خطوط توليدی جدید تایر درکشــور می تواند این 
مشکل را برای هميشــه حل کند. درهمين راستا 
مصطفی تنها می گوید: »یکی از طرح های توسعه ای 
توليد لاستيک سواری در کشور که صددرصد آماده 
بهره برداری است توليد دو ميليون و۵۰۰هزارحلقه 
لاستيک سواری از۱۵هزار تن ماده اوليه است که 
با این طــرح دو ميليون و ۵۰۰ هزار حلقه تایر به 
توليدات کشور تا پایان سال اضافه می شود.وی بيان 
کرد: طرح توســعه ای دیگری نيز وجود دارد که تا 
پایان سال محقق می شود و البته پيش بينی ما توليد 
۲۵ميليون و۵۰۰هزار حلقه لاســتيک سواری در 
سال ۱۴۰۳است که بر این اساس یک ميليون حلقه 

مازاد نياز صادرات خواهيم داشت.

بازار لاستیک ترمز بریدبازار لاستیک ترمز برید
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حضور مدیرعامل فولاد هرمزگان حضور مدیرعامل فولاد هرمزگان 
در دیدار رهبری با کارگران و کارفرمایان منتخب کشوریدر دیدار رهبری با کارگران و کارفرمایان منتخب کشوری

 گروه خبر // عطــاالله معروفخانی، 
مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان 
صبح در دیــدار جمعی از کارگران و 
کارفرمایان منتخب کشــور با رهبر 
کارگر  روز  مناسبت  به  انقلاب  معظم 

حضور یافت.
  بــه گزارش خبرنگار دریــا، رهبر معظم 
انقلاب اســلامی در دیدار هــزاران نفر از 
کارگران، با بيان نقش کليدی جامعه کارگری 
در جهش توليد و بهبــود وضع اقتصادی 
کشور، به تبيين وظایف مسئولان برای حل 
مشکلات قشرِ قانع و نجيب کارگر پرداختند 
و گفتند: حال خوب جامعه کارگری، حال 
ملت را هــم خوب خواهد کرد. ایشــان 
در ادامه افزودند: ما در شــعار ســال این 

چندساله، روی نقطه های حساس اقتصادی 
تکيه کردیم. امسال هم گفتيم جهش توليد، 
نه افزایش توليد، جهش! جهش چه جوری 
حاصل می شود؟ با مشــارکت مردم. بنده 
عقيده ی راسخ دارم، نظر کارشناسان ما هم 
همه  همين اســت، اگر که مردم وارد ميدان 
اقتصاد بشوند، وارد ميدان توليد بخصوص 

اگر بشــوند، توليد جهش پيــدا می کند.
حضرت آیت الله خامنــه ای اضافه کردند: 
توليد که جهش پيدا کرد، کشــور ثروتمند 
می شــود، آحاد مردم ثروتمند می شــوند، 
کارگر جيبش پر می شود، دست کارگر پر 
می شود، اشتغال افزایش پيدا می کند، بيکاری 
کم می شــود و مشکلات فراوان کارگری و 

اقتصادی در کشور از بين می رود.رهبر معظم 
انقلاب خاطرنشان کردند: یک کارگر ماهر و 
با روحيه و پرانگيزه نقشش در جهش توليد 
غيرقابل انکار است. کارگر و کارآفرین دو 
همکارند در خط مقدّم نبرد اقتصادی؛ امروز 
ما دچار یک نبرد اقتصادی هســتيم دیگر، 
جنگ اقتصادی اســت. این جنگ هم مثل 
جنگ هشــت ســاله ی اول انقلاب جنگ 

تحميلی است.
  در ابتدای ایــن دیدار وزیر کار، تعاون و 
رفاه اجتماعی در گزارشــی، کاهش نرخ 
بيکاری بــه 8.۱ درصــد و تحقق واقعی 
ایجاد یک ميليون شغل در سال ۱۴۰۲ را 
از مهمترین دستاوردهای دولت در حوزه 

اشتغال خواند.

  گروه خبر // نشست هم اندیشی منتخبین 
سی و پنجمین جشــنواره امتنان از کارگران 
نخبه، گروه های کار و واحدهای نمونه با حضور 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ســالن 
تلاش وزارت کار برگزار شد و از  شرکت فولاد 
کشوری  نمونه  کارفرمای  عنوان  به  هرمزگان 

تقدیر به عمل آمد.
  به گزارش خبرنگار دریا، منتخبين سی و پنجمين 
جشــنواره امتنان از کارگران نخبه، گروه های کار 
و واحدهای نمونه همزمان بــا اولين روز از هفته 
کارگر با »سيدصولت مرتضوی« دیدار و در رابطه 
با برگزاری مراســم های مربوطه گفت وگو کردند. 
مرتضوی با تاکيد بر تحقق جهش توليد در کشور و 
نقش کارگران در رسيدن به این هدف متعالی، توجه 
به معيشت کارگری امنيت شغلی کارگر و مسکن را 
در تحقق حال خوب کارگران مهم و حياتی عنوان 
کــرد و گفت حال خوب جامعــه کارگری کمک 
موثری در رسيدن به جهش توليد است و با توجه 
به جمعيت گسترده جامعه کارگری، این حال خوب 
آن ها منجر به حال خوب نيمی از کشور می گردد. 
در ادامه این دیدار مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان 
به عنوان یکی از منتخبين  ملی جشــنواره  امتنان، 
مهمترین ظرفيت ها و فعاليت های این شرکت را با 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ميان گذاشت.

وی شروع طرح های توسعه ای متنوع با بيش از 
دو ميليارد و دویست ميليون دلار سرمایه گذاری را 

در سطح فولادی های کشور بی نظير عنوان کرد. 
  معروفخانی کســب رکوردهای متنوع در توليد و 
فروش و دیگر حوزه ها را نتيجه بهتر شــدن حال 
کارگران در ســه ســال اخير و از شــروع دولت 

مردمی دانست و گفت:  برنامه ریزی ها و تاکيدات 
وزارت کار و وزارت صمت در حوزه های مختلف 
منجر به توجه ویژه ما در فولاد هرمزگان به ویژه، 
کارگران عزیز گردید.وی منحصر به فرد بودن عقد 
تفاهم نامه با سازمان ملی مسکن برای تامين مسکن 
۵۰۰۰ کارگر این شرکت را نشانه توجه ویژه فولاد 
هرمزگان به حال خوب کارگران دانســت و گفت: 
در طول سه سال گذشته سعی ما بر بهبود معيشت 
کارگران بوده اســت که نتيجه آن را نيز در کسب 

رکوردهای متنوع و جهش توليد دیدیده ایم. 
  وی بيمــه تکميلی کارگران، صنــدوق درمان 
بيماری های خــاص، اهدای وام هــای کم بهره، 
افزایش حقوق و پــاداش کارکنان، ارائه خدمات 
ورزشــی و رفاهی و ســلامت بــه کارگران و  
آموزش های مداوم برای افزایش ضریب بهره وری 
را از دیگر خدماتی دانست که در سه سال گذشته 
یا ایجاد شــده و یا به طرز چشــمگيری افزایش 
داشته اســت. معروفخانی ورزش استان هرمزگان 
را نيز یکی دیگــر از حوزه های تحول عنوان کرد 
و گفت: از ســال ۱۴۰۰ تاکنون توانستيم ورزش 
استان را متحول نموده و اکنون با بيش از ۵۲ تيم 
و ۲۲۰۰ ورزشــکار نقش موثری در این حوزه و 
رشد استعداد جامعه ورزشــی استان ایفا نمایيم. 
معروفخانی پوشش ۲۰ هزار یتيم هرمزگانی را نيز 
توفيق دیگری دانســت که خداوند متعال به فولاد 

هرمزگان عنایت داشته است.
  در پایان این نشســت وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی با اهدای لوح به دکتــر معروفخانی  از 
شــرکت فولاد هرمزگان به عنوان بنــگاه نمونه 

کارفرمایی تقدیر به عمل آورد.

  

  گــزارش اختصاصی// دکتر ســرور کریمی پور به عنوان 
سرپرست بیمارستان خلیج فارس معرفی شد.

  با حضور دکتر غلامعباس مومنــی مدیر درمان تامين اجتماعی 
هرمزگان، علی عليزاده مدیرکل بيمه سلامت هرمزگان، اسماعيل 
حاجی زاده دبير اجرایی خانه کارگر استان، ارسلان حيدری رئيس 
هيئت مدیره کانون بازنشستگان و مستمری بگيران تأمين اجتماعی 
هرمزگان، دکتر فرشته بستان رئيس سابق بيمارستان خليج فارس 
و جمعی از مســئولان، دکتر سرور کریمی پور به عنوان سرپرست 

بيمارستان خليج فارس بندرعباس معرفی شد.
مدیر درمان تامين اجتماعی اســتان هرمزگان در این مراسم گفت: 
سازمان تأمين اجتماعی یک سازمانی است که در زمينه بيمه ای و 
درمانی فعاليت دارد و تلاش می کند عدالت اجتماعی و توانمندسازی 
را در جامعه اجرایی کند. دکتر غلامعباس مومنی افزود: ســازمان 
تأمين اجتماعی خدمات درمانی خود را علاوه بر جامعه هدف، به 
سایر اقشار جامعه نيز ارائه می کند و این امر نيازمند داشتن امکانات 

مختلف و زیرساخت مناسب می باشد.
مومنی بيان کرد: برای ارائه خدمات درمانی مناسب نيازمند داشتن 
امکانات لازم برای این کار است که یکی از مهمترین امکانات برای 

این موضوع داشتن نيروی انسانی متعهد و باتجربه می باشد. 
وی ادامه داد: اهميت نيروی انسانی برای هر سازمان بسيار زیاد است 
و پویایی و توانمندی یک سازمان به نيروی انسانی آن بستگی دارد.
مومنی اظهارداشــت: یکی از مشکلاتی که در زمينه ارائه خدمات 
درمانی در استان هرمزگان وجود دارد این است که نيروی انسانی 
مورد نياز برای این امر کم بوده و نياز اســت در این زمينه اقدامات 
اساســی صورت پذیرد.وی عنوان کرد: زمانی که یکی از نيروهای 
ما کم می شــود زحمت زیادی باید کشيده شود تا نيروی دیگری 
جایگزین آن شــود و در این زمان که یکــی از نيروهای خوب و 
توانمند که ریاست بيمارستان را برعهده داشت به افتخار بازنشستگی 

نائل آمده است، پيدا کردن جایگزین برای ایشان سخت است.
 مدیر درمــان تامين اجتماعی هرمزگان خاطرنشــان کرد: دکتر 
بســتان یکی از نيروهای بســيار خوب و موفق در استان هستند 
که فعاليت های ایشان در زمان شــيوع ویروس کرونا و مدیریت 
بسيار خوب بيمارستان باعث شــد کارهای خوبی در بيمارستان 
خليج فــارس صورت گيــرد و کمترین مرگ و ميــر را در این 

بيمارستان داشته باشيم.
  دکتر مومنی با بيان اینکه بيمارســتان، یک شهر درمانی است و 
همه افراد جامعه با آن ارتباط دارند گفت: بيمارستان خليج فارس 
علی رغم تمام مشــکلاتی که دارد یکی از بيمارستان های بسيار 
خوب اســتان هرمزگان بوده که خدمات درمانی مناسبی به مردم 
ارائه می کند.وی با تقدیر از خدمات دکتر بســتان در طول مدت 
مدیریت بيمارســتان خليج فارس عنوان کرد: کریمی پور نيز یکی 
از نيروهای بسيار خوب مدیریت درمان تامين اجتماعی هرمزگان 
می باشد که با شناختی که از بيمارستان و سازمان تامين اجتماعی 

دارد می تواند خدمات مناسبی به جامعه ارائه نماید. 
  در ادامه مدیرکل بيمه سلامت استان هرمزگان اظهارداشت: هميشه 
ایرادات از کادر بهداشــت و درمان زیاد است زیرا ما زمانی که در 
شرایط نامناسبی هســتيم به آنها مراجعه می کنيم و در این شرایط 
آستانه تحمل ما پایين است. علی عليزاده بيان کرد: در این شرایط 
ما هميشــه حق را به خودمان می دهيم و می خواهيم به سرعت به 

وضعيت ما رسيدگی شود اما باید شرایط کادر بهداشت و درمان را 
نيز در نظر بگيریم. 

  عليزاده با انتقاد از کمبود نيروی انســانی در بخش بهداشــت و 
درمان خاطرنشان کرد: استان هرمزگان از جمله استان هایی است 
که سيستم بهداشت و درمان در آن متوازن نيست و با توجه به وجود 
صنایع بزرگ و آلاینده، باید در بخش بهداشت و درمان این استان 
کارهای بهتری صورت پذیرد چرا که حق مردم این استان بيشتر از 

این موارد است.
  وی اضافه کرد: علی رغم تمام تلاش و زحمتی که کادر بهداشت 
درمان در اســتان هرمزگان انجام می دهند اما این قشر از جامعه 
مظلوم واقع شده اند و نياز است به آنها توجه بيشتری صورت گيرد.
 دبير اجرایی خانه کارگر اســتان هرمزگان نيز در این مراسم گفت: 
به دليل اینکه جامعه هدف اصلی سازمان تأمين اجتماعی کارگران و 
بازنشستگان هستند، فشار مضاعفی از سوی این اقشار بر بيمارستان 
خليج فارس به عنوان تنها بيمارســتان سازمان تأمين اجتماعی در 

هرمزگان وارد می شود.

اســماعيل حاجی زاده با تقدیر از عملکرد دکتر بســتان در زمان 
ریاست بيمارستان خليج فارس بندرعباس عنوان کرد: برای جامعه 
کارگری و بازنشستگان اقدامات بسيار خوبی از سوی دکتر بستان 
در بيمارستان خليج فارس صورت گرفته است و همکاری مناسبی را 

از سوی ایشان برای کارگران و بازنشستگان شاهد بودیم.
  در ادامه رئيس ســابق بيمارستان خليج فارس بندرعباس گفت: 
از شهریور ماه سال ۱۳8۰ همکاری من با سازمان تأمين اجتماعی 
آغاز شد و جزء اولين متخصصان داخلی بيمارستان خليج فارس نيز 
بودم. دکتر فرشته بستان اظهارداشت: از دی ماه سال ۹۷ به عنوان 
رئيس بيمارستان خليج فارس فصل جدیدی از فعاليت های من در 
این بيمارســتان آغاز شد و سخت ترین روزهای کاری من در این 
ســمت، زمان شيوع کرونا بود که کار کردن در آن شرایط برای هر 

مدیری بسيار سخت بود.
  بســتان خاطرنشان کرد: در زمان شــيوع کرونا، علی رغم اینکه 
بيمارستان خليج فارس بندرعباس دومين بيمارستان بزرگ استان 
محسوب می شــود و خدمات بســيار خوبی به بيماران توانست 

ارائــه نماید اما به خوبی  مورد توجه قرار نگرفت و کمک لازم را 
دریافت نکرد.وی افزود: تمامی پرســنل و کادر بهداشت و درمان 
این بيمارســتان با وجود اینکه بارها به این بيماری مبتلا شدند اما 
تمام تلاش خود را به کار بســتند تا بتوانند خدمات مناســبی به 

مراجعه کنندگان ارائه نمایند. 
  بستان به تعداد بيماران مراجعه کننده در زمينه کرونا اشاره و تصریح 
کرد: در زمان شيوع ویروس کرونا، شش هزار و نود نفر بستری و 
چهارده هزار و 8۴۴نفر نيز به صورت ســرپایی خدمات دریافت 

کردند و ۶۵۶بار نيز پرسنل این بيمارستان به کووید مبتلا شدند. 
وی عنوان کرد: در زمان کرونا صد تخت این بيمارستان به بيماران 
کووید اختصاص داشت و تلاش زیادی صورت گرفت تا در ارائه 

خدمات درمانی به سایر مردم خللی ایجاد نشود.
  در ادامه سرپرســت بيمارستان خليج فارس بندرعباس بيان کرد: 
تمام تلاش کادر بهداشت و درمان این است که بيمار و خانواده آنها 

به جز رنج بيماری رنج دیگری متحمل نشوند. 
  دکتر سرور کریمی پور افزود: خوشحالی کادر درمان زمانی محقق 

می شــود که می بينند یک بيمار با ســلامت از بيمارستان خارج 
می شود. کریمی پور اظهارداشــت: باید وضعيت درمانی در استان 
هرمزگان به نحوی باشد که هيچ بيماری مجبور نشود برای دریافت 

این خدمات به خارج از استان سفر کند.
  وی عنوان کرد: هر اقداماتی که در جهت افزایش امکانات درمانی 
استان صورت گيرد، یک گام رو به جلو برای پيشرفت بهداشت و 

درمان استان است تا بتواند خدمات بهتری به مردم ارائه شود. 
  کریمی پور بيان کرد: سازمان تأمين اجتماعی در استان هرمزگان 
دارای نه مرکز درمانی است که مهمترین مرکز درمانی این سازمان 
در اســتان، بيمارستان خليج فارس اســت و به دليل گستردگی و 
پراکنده بودن هرمزگان نياز اســت که مراکز بيشــتری جهت ارائه 

خدمت به جامعه هدف سازمان در این استان وجود داشته باشد.
   قابل ذکراســت؛ در پایان مراســم از زحمات دکتر فرشته بستان 
در زمان ریاســت بيمارســتان خليج فارس تقدیر و دکتر سرور 
 کریمی پور به عنوان سرپرست بيمارستان خليج فارس بندرعباس 

معرفی شد.
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 گروه خبر// مســئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در 
اداره کل دامپزشــکی استان هرمزگان گفت: یکی از 
مهمترین و حیاتی ترین نیاز روزمره انسان بر امنیت 
غذایی، غذای سالم، کافی و پایدار است و در آموزه های 
اسلامی حلیت و پاکیزگی غذا از اصول سبک زندگی و 

از مولفه های مهم زندگی سالم به حساب می آید.
  به گزارش خبرنگار دریا، حجه الاسلام و المسلمين  رضا 
حمزه ای افزود: بدون شک تذکيه استحصال فرآورده های 
خام دامی و آبزیان از برجسته ترین احکام فقهی دین مبين 
اسلام می باشد. وی خاطرنشان کرد: به برکت جمهوری 
اســلامی در حوزه مایحتاج ســفره مردم بویژه صنعت 
دامپــروری، طيور و آبزیــان و فرآورده های خام دامی 
توجه خاص به این صنعت شــده است و پيشرفت های 
مهمی صورت گرفته است و در راستای عمل به فرامين 
حيات بخش و احکام نورانی اســلام و رفع دغدغه های 
مسلمين و متدینين جامعه اسلامی قانون نظارت بر ذبح و 
صيد شرعی در سال ۱۳8۷ در مجلس شورای اسلامی 
تصویب و اجرای این امر خطير در سطح جامعه به حوزه 
نمایندگی ولی فقيه در سازمان دامپزشکی با درایت نماینده 

ولی فقيه در وزارت جهاد کشاورزی محول شده است.
حجه الاسلام و المسلمين حمزه ای بيان کرد: متخصصين 

حليت و کارشناسان مذهبی )ناظر شرعی( به استناد ماده 
چهار قانون نظارت شرعی در کنار مسئولين بهداشتی بر 
استحصال گوشت حلال، سالم و پاک گام موثری برداشته 
و این امر را اولویت برنامه های خود می دانند.وی اذعان 
داشــت: دفتر نمایندگی ولی فقيه دامپزشکی هرمزگان به 
منظــور جلب اعتماد مردم بر غذای حلال و شــرعی با 
حضور ناظرین شرعی مجرب و آموزش دیده نظارت های 
دقيق و مستمر به طور شبانه روزی بر مراکز توليد و عرضه 
این محصول داشــته و نيز نسبت به  فرهنگ سازی بهينه 
مصرف شــهروندان عزیز در جهــت تأمين محصولات 
اســتحصالی تحت نظارت کادر شــرعی و بهداشتی با 
هماهنگی مراکز آموزشــی و فرهنگی استان )حوزه های 
علميه، ســازمان تبليغات و آموزش و پرورش( گام های 
موثری برداشته است که بخشی از فعاليت های این دفتر 
در سال ۱۴۰۲ در زمينه تامين غذایی سالم و پاک شامل 
تهيه محتوای آموزشــی از طریق پوستر، پروشور، کليپ 
آموزشی و اســتقرار ۶۰ ناظر شرعی در مراکز مشمول 
قانون از قبيل کشــتارگاه ها، مبادی خروجی و ورودی 
کشور، بازار ماهی فروشان، ســردخانه ها و کارگاه های 
عمل آوری وهمچنين  تعــداد ۴۰ نفر ذابح آموزش دیده  
که در کشــتارگاه  های دام و طيور مرکز استان مشغول  به 

امر ذبح شرعی می باشند.مسئول دفتر نمایندگی ولی فقيه 
اداره کل دامپز شکی هرمزگان خاطرنشان کرد: با عنایت 
به اینکه ســفره مردم دارای جایگاه مقدسی برای جذب 
و محبــت خدا در دل ها، رشــد فضائل اخلاقی، تقویت 
معنویــات، آرامش زندگی، تقرب الهی، رفتارهای صالح 
و شایسته می باشد، خالق هستی در آیه ۲۴ سوره عبس 
به همه مردم توصيه موکد دارند به آورده های سفره خود 
توجه ویژه نمایند.وی از شهروندان خواست این فرآورده ها 
را از مراکز مجاز در سطح شهر تهيه نمایند و به استناد آیه 
مزبور و تمسک به دستورات دین مبين اسلام از تهيه  این 
محصول از  مراکز غير مجاز جداً اجتناب نمایند تا عامل 
به دستورات دین مبين اسلام ونيز از جامعه ای سالم  بدون 

آسيب های اجتماعی برخوردار باشيم. 
  حجه الاســلام حمزه ای با اشاره به معضل بهداشتی و 
شرعی کشتار غيرمجاز استان اعلام داشت: رفع معضل 
کشــتار غير مجاز دام علاوه بر فرهنگ سازی، نيازمند 
عزم و اراده جدی، مطالبــه عمومی و همکاری تمامی 
دستگاه های مرتبط حوزه سلامت است و اگر دامپزشکی 
به تنهایی در ميدان عمل باشد و دیگر دستگاه ها همکاری 
 نکنند، به نتيجه ای در شــان نظام جمهوری اســلامی  

نخواهد رسيد.

مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در دامپزشکی هرمزگان: مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در دامپزشکی هرمزگان: 

شهروندان فرآورده های خام دامی را از مراکز مجاز تهیه نمایند

در حضور وزیر تعاون، کار، و رفاه اجتماعی؛در حضور وزیر تعاون، کار، و رفاه اجتماعی؛

فولاد هرمزگان به عنوان 
کارفرمای نمونه ملی انتخاب شد


